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Vianoce 2004 

Sláva Bohu 

na výsostiach 

a na zemi pokoj 

ľuďom dobrej vôle! 

  

Pokojné a milostiplné sviatky 
Narodenia nášho Pána vám všetkým 

želá vaša M Rosa 

 
 

  

Zvony adventu 

Drahé sestry a bratia! 

Vianoce sú taký zvláštny čas. Tešíme sa na ne, chystáme, sprítomňujeme si tie naše staré, detské časy. 

Túžime po chvíle pokoja, chvíle radosti, chvíli dobrých vzťahov, aj keď len situačných . Naše predstavy 

kmáše víchrica doby, tá vonkajšia i vnútorná, v tornáde nepokoja lámuc krehké výhonky dobrých snáh, 

ktoré sú vystavené neúmernej skúške. Srdce však bije spojím pravidelným tempom, tisíce a milióny sŕdc, 
ktoré oslovuje Boh, ktoré oslovuje Mária, aby sme preplávali cez všetky nebezpečenstvá. 

Počúvajme to malé Božie Srdiečko, tlčúce pod Nepoškvrneným Srdcom Matky, ktorá očakávala pred 

dvetisíc rokmi ten veľký deň, kedy nám Ho všetkým prinesie, aby potom On, Ježiš na kríži, nám daroval 

Ju, Jeho a našu milovanú Matku. Srdce Ježiša a Márie sú Zvonmi aj tohto Adventu, ktorý žijeme pred 

druhým slávnostným príchodom nášho Pána a Kráľa. A opäť je tu Ona, naša Matka, ktorá Ho prináša a 
zvestuje, vo svojich posolstvách a slzách... 

Drahé sestry a bratia, nebojme sa. Vytrvajme v pokoji a v láske, pretože víťazstvo je naše. „Sláva na 
výsostiach Bohu a na zemi pokoj ľuďom dobrej vôle!“      

Anton SELECKÝ 

 

  

Neprestali sme veriť 

Som matkou piatich krásnych detí. Chcem Vám opísať, aké veľké veci urobil v našom živote 

Pán Ježiš. Začnem tým, že žijeme s manželom a deťmi štrnásty rok v dvoch izbičkách v 

nevysporiadanom dome. 
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S rokmi spoločného života nám pribúdali aj deti a začalo nám byť tesno. Vtedy sme sa začali zaujímať o 

vysporiadanie domu, ale nemohli sme dom vyplatiť a pristaviť si izby. Veľmi nás to trápilo. Začali sme sa 

utiekať s vierou k Bohu a prosiť ho, aby vyriešil túto pre nás strašnú situáciu. Vtedy sme ešte netušili, aké 
Boh bude mať s nami plány. 

Všetko pokračovalo tým, že sa nám naskytla možnosť kúpiť pozemok. Manžel súhlasil, aj keď predtým 

nechcel ani počuť o stavbe, a to ešte mimo nášho bydliska. Pán Ježiš nám rozhodnutie stavať odobril cez 

kňaza na sv. spovedi, na sv. omši cez evanjelium a v spoločenstve cez modlitbu. 

Bola som si istá, že je to Božia vôľa, keď som cez Sväté písmo dostala slovo: „Lebo ty, môj Bože, dal si 
svojmu sluhovi zjavenie, že mu vybuduješ dom.“ (Prvá kniha kroník 17, 25). 

Kúpili sme pozemok, Boh rozmnožil naše úspory a my sme do dvoch rokov mali materiál na hrubú stavbu. 

Ale potom nastal zlom. Vyzeralo to tak, že nás podviedli. Zistili sme, že sme namiesto stavebného 

pozemku kúpili ornú pôdu, na ktorej sa nesmie stavať. Neprestali sme však veriť Božiemu prisľúbeniu. A 

Boh sa nedal zahanbiť. Toto leto sme dostali stavebné povolenie a za tri mesiace sme postavili hrubú 
stavbu nášho budúceho domova.      

Možno sa to niekomu zdá jednoduché, ale pre nás je to zázrak, ktorý Boh vykonal v našej rodine. Nebolo 

to ľahké, ale Boh nám dal silu, trpezlivosť, odvahu, ľudí, ktorí nám pomáhali, ale aj takých, ktorí sa za nás 
modlili. 

Veríme, že tento dom nám Boh pomôže dostavať, pretože to nie je naše dielo, ale je to dom, ktorý stojí 

na Božích základoch. 

Ježiško, týmto svedectvom Ti ďakujeme.    

Vaša čitateľka (M) 

 

  

Klaňanie sa troch Mudrcov podľa vízie Márie Valtorty 

Hviezda Mesiáša 

  

Vidím Betlehem, maličký a celkom biely, zhromaždený ako celá 

liaheň kuriatok pod svetlom hviezd... 

Vidím, ako sa za noci zväčšuje jas, padajúci z neba posiateho 

krásnymi hviezdami Východu. Zdvíham zrak, aby som sa presvedčila, 

čo je príčinou tohto rastúceho svetla. Po betlehemskej oblohe sa 
pohybuje hviezda neobvyklej veľkosti, ako malý mesiac. 

Vo svojej lesknúcej nádhere sa hviezda zastaví nad domčekom, ktorý 

sa nachádza na užšej strane malého námestia. Domček sa celý kúpe 

v tomto tekutom, perlivom ohni. Strecha malej terasy, malé 

schodisko z tmavého kameňa, dvere, všetko je jediným kusom z 

čistého striebra, posypaného prachom z diamantov a perál. 

 Žiadny kráľovský palác 

nikdy nemal a ani nebude mať schodisko, ako je toto, určené k tomu, 
aby prijalo kroky anjelov, aby slúžilo Matke, ktorá je Matkou Božou... 
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Hlavnou ulicou sa približuje zvláštny sprievod: kone s jazdcami a iné, vedené za uzdu, dromedári i ťavy, 

niektoré osedlané, iné s nákladom.  Akonáhle prichádzajú na námestie, všetci sa zastavia. Sprievod je v 
žiari hviezdy fantasticky nádherný. 

Zatiaľ čo služobníci zamieria so zvieratami k ubytovaciemu hostincu, tri hlavné osobnosti karavány 

zostupujú zo svojich zvierat, ktoré jeden sluha odvádza inam, a pešo idú k domu. Pred ním pokľaknú s 
čelom k zemi a pobozkajú prach. Sú to traja mocní muži, ako ukazuje ich veľmi bohatý odev. 

Keď sa poklonili domu, kde prebýva Spasiteľ, vstanú a odoberú sa do nocľahárne. 

  

A teraz je už ráno. 

Na nebi krásne žiari slnko. Traja Mudrci vychádzajú, každý je nasledovaný svojim vlastným služobníkom. 

Zriedkaví chodci sa obracajú a prezerajú si vznešené osobnosti, ktoré idú so slávnostnou pomalosťou. 

Tí traja sú oblečení ešte bohatšie ako predchádzajúceho dňa. Jeden služobník nesie kufor, celý ozdobený 

intarziami a spevnený zlatým kovaním. Druhý nesie pohár veľmi jemnej práce, prikrytý pokrievkou z 

cizelovaného zlata. Tretí akúsi širokú a nízku amforu, tiež zlatú, s uzáverom v tvare pyramídy, do ktorej 

hrdla je zasadený briliant. Tieto predmety musia byť ťažké, pretože služobníci ich nesú s námahou, 

obzvlášť ten, ktorý nesie kufor. 

Traja Mudrci vystupujú po schodisku a vstupujú dovnútra. 

Vojdú do miestnosti, ktorá smeruje od cesty dozadu do 
domu. 

  

Mária sedí s Dieťaťom na lone 

a Jozef stojí vedľa. Keď vstupujú traja Mudrci, vstane a 

pokloní sa. Je celá v bielom. Je veľmi krásna vo svojom 

prostom odeve, ktorý ju zahaľuje od krku až k nohám, od 

paží až po jemné zápästia, je krásna so svojou tvárou, 

ktorú pohnutie pokrýva živým rumencom, so svojimi 

očami, ktoré sa nežne usmievajú, s ústami, ktoré sa 

otvárajú, aby pozdravili: „Boh s vami.“ Traja Mudrci sú z 

toho na chvíľu zarazení. Potom pristúpia bližšie, hlboko sa 

poklonia pri jej nohách a prosia ju, aby sa posadila. 

Oni sami sa napriek Máriinmu vyzvaniu neposadia. 

Zostanú na kolenách, opretí o päty. Vzadu a na kolenách 

sú aj ich traja služobníci. Sú hneď za prahom. Pred seba 
postavili tri predmety, ktoré niesli, a čakajú. 

 Traja Mudrci pozerajú 

na Dieťatko. Zdá sa mi, že má deväť mesiacov až rok, tak 

už vyrástlo a zosilnelo. Spočíva na lone svojej Matky. 

Usmieva sa a  šteboce hláskom vtáčatka. Je celé v bielom, ako Matka, s maličkými sandálikmi na 

nožičkách. Šatočky sú veľmi prosté: malá tunika, z ktorej vystupujú pohyblivé nožičky a bucľaté ručičky, 

ktoré by chceli všetko uchopiť, a najmä krásna tvárička, v ktorej žiaria temne modré oči, a s ústami, 

vytvárajúcimi po obidvoch stranách jamky, keď sa usmieva a odhaľuje pritom svoje prvé zúbky. Kučeravé 
vlásky pripadajú ako zlatý prach, tak žiaria a sú vzdušné. 

Najstarší z Mudrcov hovorí v mene všetkých. Vysvetľuje Márii, že za jednej decembrovej noci uzreli na 

nebi hviezdu, žiariacu neobyčajným jasom. Túto hviezdu nebeské mapy nikde nezaznamenali, ani ju 
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neoznamovali. Nemala meno. Ale ľudia si toho nevšimli, pretože ich duše sú ponorené do blata. 

Nezdvíhajú svoje pohľady k Bohu a nevedia čítať slová, ktoré vyznačil - a nech je za to večne velebený - 
ohnivými hviezdami na nebeskej klenbe. 

Oni hviezdu uzreli a snažili sa porozumieť jej hlasu. Jej meno: „Mesiáš“. Jej tajomstvo: 

  

„Mesiáš prišiel na svet“ 

A odišli, aby sa mu poklonili, bez toho, aby o sebe navzájom vedeli. Cestovali v noci cez hory a púšte, 

údolia a rieky, až došli do Palestíny, pretože hviezda išla tým smerom. A každý z nich, z troch rôznych 

miest zeme, šiel týmto smerom, až sa vzájomne stretli pri Mŕtvom mori. Tam ich spojila Božia vôľa a 

odtiaľ pokračovali v ceste spoločne; prostredníctvom Božieho zázraku si vzájomne rozumeli, aj keď každý 

hovoril svojím vlastným jazykom, a rozumeli aj jazykom zemí, ktorými prechádzali, a mohli nimi aj 
hovoriť. 

Išli spoločne do Jeruzalema, pretože Mesiáš mal byť jeruzalemským Kráľom Židov. Ale hviezda sa na 

oblohe nad týmto mestom skryla. Cítili, ako im srdce puká bolesťou a spytovali sa, aby vedeli, či sa Bohu 

znepáčili. Ale keď sa ich svedomie upokojilo, išli za kráľom Herodesom a opýtali sa ho, v ktorom paláci sa 

narodil Kráľ Židov, ktorého si prišli uctiť. Kráľ zvolal výkvet kňazov  a spýtal sa ich, kde sa má narodiť 
Mesiáš, a oni odpovedali: „V judskom Betleheme.“ 

  

Prišli do Betlehema 

a akonáhle opustili sväté mesto, hviezda sa opäť objavila 

ich očiam a minulého večera sa rozžiarila tak, že jej 

svetlom bolo zaliate celé nebo. Potom sa hviezda zastavila 

nad týmto domom. Porozumeli, že práve tam sa nachádza 

Božské Dieťa. Teraz sa mu prišli pokloniť a prinášajú mu 

skromné dary, ale predovšetkým svoje srdcia, ktoré nikdy 

neprestanú blahorečiť Bohu za milosť, ktorú im udelil a 
milovať jeho Syna, ktorého sväté človečenstvo uzreli. 

„Tu je zlato, pretože je vhodné, aby ho Kráľ vlastnil, tu je 

kadidlo, ako sa sluší na Boha, a tu je, ó Matka, myrha, pretože tvoje Dieťa, ktoré je Bohom, je tiež 
Človekom a  na svojom tele a v živote Človeka spozná horkosť a nevyhnutný zákon smrti.“ 

Mária potláča svoje zdesenie nad slovami Mudrcov, úsmevom zakryje smútok a ponúkne im Dieťa. Vkladá 

ho do náručia najstaršieho, ktorý ho pobozká a je za to odmenený jeho láskaním; potom Dieťa podáva 
ďalšiemu. 

Ježiš sa smeje a hrá sa s ich retiazkami a strapcami. Zvedavo si prezerá otvorenú skrinku, plnú žlto 

žiarivej hmoty. Smeje sa, keď vidí, ako slnko na nádobe s myrhou vytvára dúhu. 

Potom Mudrci vracajú Dieťa jeho Matke a zdvihnú sa. Mária tiež vstane.  Mudrci ešte trochu hovoria. 

Nemôžu sa odhodlať, aby opustili tento dom. Slzy dojatia možno vidieť vo všetkých očiach. Konečne sa 
obrátia k východu, sprevádzaní Máriou a Jozefom. 

  

Dieťa sa postaví 

na nožičky a podáva svoju malú rúčku najstaršiemu z Mudrcov. Takto ide, jednu ruku v ruke Máriinej, 

druhú ruku v ruke Mudrca, ktorý sa skláňa, aby ho viedol. Ježiš má doposiaľ neistý krok malého dieťaťa a 

smeje sa, keď nožičkou dupne na žiarivý pás, ktorý slnko vytvorilo na dláždení. 
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Keď dôjdu k prahu, rozlúčia sa a ešte naposledy pokľaknú a pobozkajú Ježiškovi nôžky. Mária, sklonená 

nad Dieťaťom, berie jeho rúčku a vedie ju, aby urobila gesto požehnania na hlave každého z Mudrcov. Je 
to už znamenie kríža, vyznačené Ježiškovými prstíkmi, vedenými Máriou. 

Ježiš sa smeje a tlieska ručičkami. Matka ho zdvihla a postavila na široký múr, lemujúci terasu. Pridržuje 

ho jednou rukou na prsiach, aby nespadol. Jozef zostupuje s Mudrcmi a každému z nich pridŕža strmene, 
zatiaľ čo nasadajú na koňa alebo ťavu. 

Je dané znamenie k odchodu. Mudrci sa uklonia až ku krkom svojich zvierat k poslednému pozdravu. Jozef 

sa ukloní. Mária tiež a vedie Ježiškovi rúčku, aby mával na rozlúčku a žehnal... 

         Michal HARGAŠ 

  

 

  

Chýbajúci darček 

 Je Štedrý deň. Celé mesto je nádherne vybielené čerstvo napadnutým snehom, na ktorom sa odrážajú 

zimné lúče slnka. Sviatočnú atmosféru dopĺňajú zovšadiaľ sa ozývajúce koledy a bohatá vianočná 
výzdoba. Obchody sú plné ľudí, čo ešte zháňajú posledné darčeky pre svojich blízkych. 

Medzi nimi je aj Peter. Práve kúpil posledný darček, no stále má pocit, že mu ešte niečo chýba. „Na koho 

som zabudol?“ - rozmýšľa v duchu. „Veď už mám všetko: pre mamku vázu, pre ocka kolínsku, 

pre malého bračeka mám plyšového psíka a svojmu dievčaťu som kúpil vonnú sviečku. Tak čo 

mi ešte môže chýbať?“ Ako tak zadumane kráča, zastaví sa po chvíli pri svätom chráme. - „Ach áno, 

už viem! Na teba, Pane, som celkom zabudol“ - rozjasní sa Petrovi v hlave a radostne vojde dnu. 

Prežehná sa svätenou vodou a chvíľu rozmýšľa, aký darček by mu mal dať. Potom si sadne do lavice a 

pomodlí sa celý radostný ruženec. Ale nie je spokojný. Tak vstane a ide ku chrámovej pokladnici. Vyberie 

z peňaženky všetky peniaze, čo mu zostali z nákupov a hodí ich dnu. Ale ešte stále nie je spokojný. „No 

dobre“ – povie si, „umyjem po štedrej večeri riad, ale už ti viac, Pane, naozaj neviem dať.“ Po 

týchto slovách sa prežehná a vyjde von. Celou cestou domov je akýsi smutný a len si povzdychne: „Keby 

si mi aspoň naznačil, aký darček by si chcel.“ 

Odrazu - akoby ho osvietilo - dostal skvelý nápad: Vedľa býva stará pani suseda, pôjdem ju navštíviť a 

trochu ju rozveselím. A veru, ani si nevšimol, že ich veselý rozhovor trval celé tri hodiny. Keď už od nej 
išiel domov, jeho duša bola naplnená sviatočným pokojom. To bol ten chýbajúci darček.   

         Daniel Korček 
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Misia Vládkyne sveta 

Pre záchranu duší! 

Sedemnásty november 2004 Pri brale privítal 

prekvapivý zástup pútnikov, ktorých sa tu zišlo 

niekoľko sto. Príjemné počasie, teplý čaj, ďalšia 

pozoruhodná úprava miesta a najmä vedomie 

prítomnosti Vládkyne sveta zomkli spoločenstvo ľudí, 

vedomých si celej situácie okolo Brala. 

Toto stretnutie urobila veľmi povzbudivým aj účasť dvoch 

rímskokatolíckych kňazov. Vzhľadom na dátum - výročie 

pádu komunizmu, ako aj na súvis, že práve 17-teho 

každého mesiaca sa Panna Mária ako Vládkyňa sveta 

zjavovala Pri brale - pôsobili tu o. Milan Hvizdoš a o. 

Anton Novobilský ako dvaja apokalyptickí disidenti. Pred 

stretnutím priniesli členovia o.z. Magnificat Bralo na určené 

miesto obraz Panny Márie - Vládkyne sveta. 

Sláva Isusu Christu! Srdečne Vás tu všetkých vítam v spoločenstve Panny Márie - Vládkyne 

sveta, ktorá nás tu zhromaždila, - povedala úvodom sestra Agáta - lebo chce, aby sme tu 

načerpali sily do každodenného života, a spolu s Ňou prosili o pokoj, lásku pre všetkých hlavne 

našich najbližších. Všetky tieto modlitby, ktoré budeme teraz predkladať, obetujeme na úmysel 

Panny Márie – Vládkyne sveta. Pre záchranu duší. 

Ako prvý odznel ruženec k Božiemu Milosrdenstvu, potom modlitba zasvätenia sa jej Nepoškvrnenému 

Srdcu. Ktoré Panna Mária – Vládkyňa sveta samotná nedávno nadiktovala sestre Agáte.  Sestra Agáta 
prečítala posolstvo zo 17-teho novembra 2003. 

  

Zasvätenie sa Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie 

Moja najmilovanejšia Panna Mária, Vládkyňa sveta a Kráľovná neba i zeme! Tebe sa dnes 

zasväcujem, Tvojmu Nepoškvrnenému Srdcu, ktoré víťazí nad démonom. Tvoje víťazstvo je 

isté. Aj naše v spojení s tebou a Tvojím Synom, Ježišom Kristom. Odovzdávam sa ti úplne pre 

časnosť i večnosť. Riaď moje kroky a pomáhaj mi v hodine smrti. Nedaj mi zahynúť v temnote 

zla, ktoré je tak silné. Ty si víťazstvom pre moje doráňané, hriechom spútané srdce. Vysloboď 

ma, Matka drahá. Som Tvoje dieťa a celé sa ti odovzdávam. Chráň a posilňuj ma, moja milovaná 
Mária!. 

Ďakujem Ti za lásku a starostlivosť o duše. Amen.  

Po modlitbe Mária, Matka naša, skry nás pod svoj plášť! sa prítomní 

pomodlili sv. ruženec. Nasledovalo posolstvo Vládkyne sveta zo 17. 
novembra 2003 

 Pokoj, pokoj, pokoj! 

„Moje milované deti. 

Ako je len ťažké udržať si pokoj vo svojom srdci, ak útočia sily temna. 

Buďte si isté, že to je večný nepriateľ, ktorý chce rozorvať vaše 

vnútro, lebo vám závidí. Závisť ho ženie a vás zvádza k takej istej 
závisti. 



8 
 

Moji milovaní, milujem vás. Prosím vás, chráňte sa ho a nedovoľte mu vnikať a ničiť to, čo vo 

vás klíči, rastie alebo dozrieva. Ja vás chránim, no nemôžem vám pomáhať násilím, iba ak mi 

vy dovolíte a pričiníte sa svojou obozretnosťou a čistotou srdca. Nech čistota je vaším znakom. 
Vyznačujte sa čistotou úmyslov, slov, myšlienok i skutkov. 

Nech vás Všemohúci požehnáva a rozhojní vám pokoj v srdci. Nech On vo vás vládne. Milujem 
vás. Požehnávam vás.“ 

Pokračoval sv. ruženec. 

Panna Mária tu je prítomná medzi nami – povedala sestra Agáta máme prichádzať sem a predkladať 

prosby Ježišovi Kristovi. Každú nedeľu o tretej popoludní sa tu stretávame na modlitbách. Vytvárame tak 

spoločenstvo, ktoré si ona sama žiadala a pomenovala ho akoVíťazná armáda Panny Márie – 

Vládkyne sveta. Takýto názov má mať modlitbové spoločenstvo, ktoré prednáša modlitby na jej úmysel 
za záchranu duší. 

 Niektorí z vás už sa vo svojich farnostiach v skupinkách stretávate. Chcela by som vás povzbudiť- 

Mária potrebuje naše modlitby, potrebuje našu jednotu v láske. Preto stretávajte sa podľa 

možnosti vo svojich farnostiach a povzbudzujte sa. A tak ako sme sa spoločne modlili tu – ruženec k 

Božiemu Milosrdenstvu, zasvätenie sa Jej Nepoškvrnenému Srdcu a sv. ruženec, modlite sa tieto modlitby 
v spoločenstve dvoch-troch, aby to víťazstvo, ktoré Ona povedala že je isté, aby prišlo. 

Po skončení modlitieb Pri brale sa pútnici odobrali do chrámu Premenenia Pána v Malých 

Ozorovciach, kde o. Anton Novobilský a o. Milan Hvizdoš slúžili sv. omšu. 

Oznamujeme všetkým pútnikom na Slovensku, ktorí by radi pozvali sestru Agátu na stretnutie, 

môžu tak urobiť prostredníctvom našej redakčnej adresy alebo prostredníctvom e-mailovej 
schránky sestry Agáty: 

agatocka@orangemail.sk 

Naši distribútori alebo vedúci modlitbových skupín si môžu určiť a zariadiť dátum stretnutia pre 
záujemcov. 

Anton Selecký 

 

  

Dôležité Ohnisko 

Vážený pán Anton Selecký, 

verím, že zjavenia v Sečovciach sú pravdivé. Verím, že Boh mi dá v blízkej budúcnosti milosť 
tam prísť. 

Máte veľmi nevďačnú úlohu, viem, že vaša práca je ťažká a je na ňu potrebnej veľa Božej milosti a obety, 

ale verte, že Boh prostredníctvom nej nám mnohým priniesol svetlo do života a pomohol nám na ceste 

spásy. Nedajte sa  odradiť vašimi slabosťami, ani útokmi zvonka, napríklad z internetu. Lebo Boh si vyvolil 
maličkých, aby porazil tých, čo v srdci pyšne zmýšľajú. 

Čítal som si posolstvá Panny Márie sestre Agáte, rozmýšľal nad nimi a nenašiel som v nich nič, čo by bolo 

v rozpore s učením Cirkvi. Pochopil som však, ako ich niektorí môžu zneužiť tak, že ich budú interpretovať 

iným spôsobom, a to proti učeniu Cirkvi. Verte, že sa to dá! Aj Bibliu si mnohí a mnohí bludári interpretujú 
svojsky. 

Bráňte sa tichosťou, pokorou a modlitbami. To satan nenávidí, on nenávidí zriekanie sa. 

mailto:agatocka@orangemail.sk
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Zjavenia v Sečovciach sú veľmi dôležité a satan to vie. Preto sa snaží presmerovať svoju moc z iných 

oblastí na sečovské udalosti. Viete, ako to bolo napríklad s pátrom Piom.Trpel rôzne muky kvôli 

satanovi, ktorý sa mu telesne a duchovne vyhrážal, oberal ho o pokoj, a to len preto, lebo vedel, že keď 

zničí pátra Pia, podarí sa mu lepšie dielo skazy, ako keby túto moc mal použiť na ľuďoch, ktorým páter Pio 

pomáhal. Je vždy jednoduchšie  zničiť ohnisko dobra, ako jeho ovocie. Tak je to aj so sečovskými 

zjaveniami. Diabol sa snaží vzbudiť dojem, že sú zbytočné, opovážlivé, že pochádzajú od zlého, že  nie sú 
pravdivé. 

Verím, že vďaka Božej milosti nepremôže satan dobré ovocie týchto zjavení, ako sa mu nepodarilo 
premôcť pátra Pia! 

Nech vás Boh všetkých žehná a ochraňuje. Veľmi vás všetkých milujem. Pozdravujte odo mňa sestričku 
Agátu. 

Peter A. 

 

  

Znamenia doby 

  

Z kázne o. Milana Hvizdoša  (na snímke), v gréckokatolíckom chráme 
Premenenia Pána v Malých Ozorovciach dňa 17. novembra 2004 

Milé sestry a bratia, táto doba je doba mariánska. 

Sv. otec v roku 1854, pápež Pius IX. Vyhlásil dogmu o Nepoškvrnenom Počatí Panny 

Márie. O štyri roky neskôr to Panna Mária osobne potvrdila, keď sa predstavila 

Bernadette Soubirousovej ako Nepoškvrnené Počatie. Potom sa Panna Mária zjavuje v 

roku 1917 vo Fatime, kde povedala, že nakoniec Moje Nepoškvrnené Srdce zvíťazí. Je 

bezprecedentné, že saPanna Mária v súčasnosti už 23 rokov zjavuje v 

Medžugorí. Ona hľadá vo svete tých 10 spravodlivých, pre ktorých by mohla zachrániť tento svet. Vieme, 

že keby sa v Sodome a Gomore našlo desať spravodlivých, dodnes tieto mesta existujú. 

A v Medžugorí hľadá 10 spravodlivých pre záchranu dnešného sveta. Pozrime sa na ďalšie zjavenia 

Preblahoslavenej Panny Márie vo svete. Zjavila sa v Amsterdame, kde sa predstavila ako Matka 

všetkých národov a Spoluvykupiteľka. U nás na Slovensku ako Vládkyňa sveta, Nepoškvrnená 

Čistota, Kráľovná pomoci. Cez Dona Gobbiho založila kňazské mariánske hnutie po celom 

svete. 

To všetko sú tie znamenia doby. Panna Mária vyzýva k obráteniu, 

vyzýva k pokániu. Všetko Jej zjavovanie má tento jediný zmysel, aby 

sme verili v Jej Syna. Aby sme verili v Ježiša Krista. Je to tak, ako šiel 

Dávid proti Goliášovi, ktorý mal všetku vojenskú moc. Dávid,  ktorý 

mal iba pastiersku kapsu a prak. Ale Dávid mu povedal: Ty ideš proti 

šíkom živého Boha! A tento Dávid premohol Goliáša. S nami je Boh! 

Víťazstvo bude naše! Nakoniec moje Nepoškvrnené Srdce 

zvíťazí! 

Sv. Otec Ján Pavol II., keď tu bol naposledy povedal: Máte čo dať 

tomuto svetu. Náš národ má veľkú úctu k Preblahoslavenej Panne 
Márii. 

Jeden človek v Medžugorí, člen veľkého národa povedal: Nemá Panna 

Mária pre nás posolstvo? Vizionár povedal: Panna Mária 
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nezvykne mávať  posolstvá pre národy,  hovorí ku každému. Zaujímavé je, že pre nás, taký maličký 

slovenský národ,  má Panna Mária zvláštne posolstvo. Ten kto má úctu k Panne Márii, má aj vieru v 

Jej Syna Ježiša Krista. A opačne – kto má vieru a pravú úctu v Ježiša Krista, má aj úctu k Panne Márii . 

Tak ako povedala žena z Evanjelia Ježišovi: Blahoslavený život, ktorý Ťa nosil a blahoslavené prsia, ktoré 
si požíval... 

Zamyslime sa: Mnohé národy chcú, aby k nim Panna Mária mala posolstvo, a k nám, malému 

Slovensku, toľko hovorí. Tak pevne verme v Ježiša Krista a verme Preblahoslavenej Panne 
Márii. 

(Zaznamenal: anse) 

 

 Dieťa - vzor dôvery 

Na novembrovej púti pri Brale sme 

položili niekoľko otázok o. Antonovi 

Novobilskému a o. Milanovi 

Hvizdošovi: 

  

* Ako vidíte súvislosť 17. november 
1989 a zjavenie sa Panny Márie? 

- Anton Novobilský: Don Gobbi vo Viedni 

kedysi povedal: Prídem na Slovensko, tam 

budú padať okovy. Ak budeme Márii 

dôverovať ako malé deti, vojdeme do 

Božieho Kráľovstva.Veľkosť detinstva je, 

že šialene dôveruje svojej mame. To je 

vzor. Taký musí byť náš vzťah  k Matke 

Božej a Bohu Otcovi. 

* Boli posolstvá kritické práve voči 
kňazom... 

- Anton Novobilský: Nebeská Mama je pravdivá a neklame. Otázka je, aby sme to vedeli prijať, urobiť si 
z toho uzáver, robiť pokánie a veriť Evanjeliu. 

* Otec Milan, ako vidíte úlohu Panny Márie na tomto mieste pri Brale? 

- Milan Hvizdoš: Panna Mária je znamením tejto doby. Jednak sa zjavuje  a je tu jej prísľub z Fatimy – 

že nakoniec moje Nepoškvrnené Srdce zvíťazí. Panna Mária zhromažďuje svojich verných, to maličké 

stádo, cez ktoré zvíťazí. Treba vyzvať kňazov,  aby robili pokánie, aby sa primkli k Ježišovi Kristovi, aby 
svoj život postavili na tej Skale, ktorou je Ježiš Kristus. 

* Čo Vám hovorí miesto Pri brale osobne? 

- Milan Hvizdoš: Ak sem ľudia budú chodiť a modliť sa, Panna Mária si nájde cestu aby aj zviditeľnila toto 

miesto. Ja  som tu  tretíkrát,  zaujalo ma aj to osobitné oslovenie nášho slovenského národa, „môj 

milovaný slovenský ľud” – a my sme skutočne mariánsky národ máme  veľkú úctu k Preblahoslavenej 

Panne Márii. Verím, že Ona  si nájde cestu a že aj toto miesto Jej zjavenia bude prijaté.  Tá ťažká cesta je 
vždy tá najpravovernejšia.  

Za rozhovor ďakuje Anton SELECKÝ 
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Misia Nepoškvrnenej Čistoty 

 
  

Čistota srdca je prvoradá 

 Na Narodenie môjho Syna nech majú ľudia čisté srdcia, aby v nich mohol Ježiško prebývať a 

aby ho mohli počas týchto sviatkov prijímať do čistých sŕdc. 

Nepoškvrnená Čistota na hore Zvir, 24. decembra 1990 

Nie je podstatné, aby ste mali plné stoly. Nie preto sa Ježiško narodil v chudobnej maštali, ale 

podstatné je to, aby ste mali u Boha mnoho dobrých skutkov. 

Nepoškvrnená Čistota na hore Zvir, 25. decembra 1990 

  

* * * * * * * * 

  

Púte do Litmanovej na horu Zvir pokračujú, už bez obmedzení, a to od 8. augusta 2004, keď 

mons. Ján Babjak vyhlásil Dekrét o hore Zvir, potvrdzujúci toto miesto ako miesto modlitby, 
ktoré Cirkev odporúča navštevovať. 

Tak tomu bolo aj v prvú nedeľu,  ktorá pripadla na siedmeho novembra. Veľký počet návštevníkov si 

vypočulo kázeň prítomného generálneho vikára o. Vladimíra Skybu, a pookrialo v prítomnosti naše 

milovanej Nebeskej Matky, ktorá povzbudzuje a vedie každého z nás, v neustále narastajúcom nápore 
udalostí týchto dní. 

O. Vladimír Skyba  sa dotkol aj našich očakávaní v EÚ, ktoré sa spoliehajú na nové zákony a povedal: „Ak 

neprijmeme ten jediný zákon,  Boží zákon vo svojom srdci, potom sa nečudujme!“ Ale my 
musíme poznať aj svoju vlastnú slabosť. Pretože keď ju neobjavíme my, ale náš súper - tak to je koniec. 

Ježiš vie, čo je naša slabosť. Vie, prečo strácame pokoj. Pozvi dnes Ježiša Krista do svojho života! On 

môže urobiť jeden zázrak. Vyhnať démona pýchy, démona posudzovania, démona zmyselnosti a všetkých 

démonov, ktorí  ničia náš život a berú nám pokoj... Sv. Peter hovorí - dávajte si pozor, a buďte ostražití, 

lebo démon je ako ručiaci lev a hľadá, koho by zožral.My vieme, kto je náš Boh. Boh je Otec Ježiša 
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Krista, a Kristus je Ten, ktorý sa narodil do našej úbohosti. Nech i dnešné naše stretnutie na tomto 

modlitbovom mieste, toto Božie Slovo i toto spoločenstvo  ktoré tu uprostred s Ježišom Kristom 

prežívame, nech je tým pozvaním, aby sa Ježiš stal Pánom nášho života.  Zmysel týchto našich stretnutí, 

tohto nášho putovania, tohto nášho modlenia je v tom, že dovolíme Bohu, aby zmenil náš život, naše 
srdcia. 

Po adorácii k Najsvätejšei sviatosti oltárnej o. Daniel Galajda pozval pútnikov na prvú 

decembrovú nedeľu (5. XII). Zároveň pozýva aj na odpust na hore Zvir v stredu dňa 8. 

decembra 2004, keďže mons. Ján Babjak v auguste tohto roku zasvätil kaplnku na Zvire 
Nepoškvrnenému Počatiu Panny Márie. 

Od vyhlásenia dogmy o Nepoškvrnenom Počatí uplynie presne 154 rokov.  Všetci ste srdečne 
vítaní!  

(anse) 

 

  

Nepoškvrnená Čistota na hore Zvir, 5. decembra 1993 

Nechajte sa Ježišom oslobodiť... 

Moje drahé deti! Moje detičky,  ďakujem vám, že ste sem prišli. 

Vážený! Nemám termín.  Až o mesiac. Nie, neprichádza do úvahy. Kto ste, čím sa 

zaoberáte? Hm, zavoláme vám. Neručíme... Ideš bezmocný ulicou. Nad hlavou ti 

svietia okná palácov. Okná nedostupných vládcov. A kdesi v tichu sa týči 

požehnaná hora. Netreba konexie či odporúčania. Stačí jeden lístok na vlak. A 

prijme Ťa samotná Kráľovná neba i zeme. Bez vyšetrovania, bez ceremónií. S 
láskou, a s pokorou... 

Chcela by som vám dať  veľa mimoriadnych milostí v tomto čase... 

Výklady hypermarketov svietia. Kupujte! Super zľavy. Balík výhod. Mimoriadna 

ponuka! Stavaj dom. Malý, ale náš! Nemáš? Požičaj! Milióny do 24 hodín! Ešte 

váhaš? Upomienka. Ak nezaplatíte... Pokuty. Penále. Súdne trovy. A exekútori... 

Možno väzenie. Volá ťa aj Niekto neskutočne štedrý, a bez podmienok. Ale ty 

nemáš čas. Nepotrebuješ večné bohatstvo, pomoc lásky,  mimoriadne milosti... 
Nepotrebuješ? 

Ale nechajte, aby vás Ježiš urobil slobodnými. 

Možno poznáš ten pocit. Nemáš riešenie problému. Tráviš  roky v nevydarenom manželstve. Lomcuješ 

pevnými mrežami, vzali ti pas, ustielaš si pod mostom. Až raz s úľavou štrngáš kľúčmi. Sloboda! Lietaš a 

vychutnávaš pohyb. Peniaze. Možnosť hovoriť. Konzumovať. Zrazu je tu únava. Nepochopenie. Zovretie 

duše. Kdesi vo vnútri. Mreže, ktoré nemôžeš uchopiť. Väzenie hriechu. Závislosti. Bezmocnosti. Tu je už 
len jeden Osloboditeľ... Ak Mu to dovolíš.  

Nedopustite, aby nepriateľ uberal z Vašej slobody, za ktorú bolo vyliatej toľko Presvätej Krvi 
Kristovej! 

Komunizmus je  už 15  rokov preč. Stál nás veľa síl a obiet. Nepriatelia Cirkvi. Nepriatelia 

Boha.  Dobojované! Červené zástavy zmizli. Vidno reklamu na voľnosť. Neviazanosť. Diabol  sa úlisne 

usmieva. Sľubuje. Láka. Sťahuje nenápadnú slučku. Nezodpovednosť.  Právo zla. Bohatstvo. Ale len 

pre  tých, ktorí  zaprú Boha.  Na rázcestí stojí kríž. Málokto si ho všíma. Je nepopulárny. Je na Ňom Ten, 
ktorý vylial za teba Krv. Za Tvoju skutočnú a večnú  slobodu... 
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Slobodná duša je duša dieťaťa. Bolo by mi milé,  keby ste sa v 

tomto mesiaci  zvlášť snažili stať sa deťmi... 

Poučenia sa sypú. Potrebuješ dozrieť... Aká naivnosť! Nevyrástol z 

detských nohavíc! Dievčatko na námestí naháňa holubov. Zbadá, že sa 

zatúlalo.  Okolo sa hrnú dospelí. Nezavadzaj! Dievčatku sa stiahne tvár. 

Mama! Ľudia  bežia  ďalej. Dôležití. Zaneprázdnení. Osamelí. S nepokojom 

v duši. Často zúfalstvom... Dievčatko konečne nájde teplú dlaň. Tu som, 
Mama! Strach zmizol. Je tu istota. Odovzdanosť. Dôvera dieťaťa.... 

Som pri vás, aby som vám pomáhala  prijímať Chlieb večného 
života! 

Ponúkajú ti silného partnera. Poradenstvo. Kurzy.  Zapíš sa! Investuj! 

Kolotoč sa krúti. Už nevieš, kde je sever. Prijímaš stovky informácií. Správ. 

Pchajú do Teba plevy. Otravu za akciovú cenu. Oči, uši aj dušu napína na 

zvracanie... Chlieb spásy ticho čaká. Nenatíska sa. Svieti čoraz viac. 

Nevládzeš. Sú tú ruky Matky a Jej Srdce. Ponúka Ti Ježiša. Pomáha ti 

zastaviť sa. Nabrať síl. Rozhodnúť sa...Pre večný život. Mária, ďakujem Ti, 

že ma nikdy neopustíš...! 

 Anton Selecký   

 

Máriine „kuriatka“ 

 Po dlhšom čase náš priateľ Vladko Chromek, ktorý 

organizoval púte do Litmanovej a do Medžugorie, je už tak 

zaťažený, že niečo z toho musel nechať. A tak sa venuje 

hlavne Medžugoriu, Krakovu-Božiemu Milosrdenstvu, a 

iným. Litmanová zostala neobsadená.  

Tak som povzbudil priateľa Tona Kolesára s tým, že tiež 

budem pomáhať, že treba zorganizovať ten autobus. My 

sme dva-tri mesiace vypadli, a cítili sme, že budeme za to 

niesť zodpovednosť, pretože ľudia volali, a my sme im 

nevedeli dať stanovisko, či tam autobus bude chodievať 

alebo nie. Tento týždeň sme to za horúca riešili, a „pieklo“ 

sa to na poslednú minútu, zháňal sa autobus a ľuďom sme 

to ani veľmi neoznamovali, ale napokon sa rozhodlo, že 

ten autobus ide. Bolo nahlásených možno osem ľudí. 

Autobus má 45  miest, ktoré treba obsadiť. Vyrazili sme 

ráno v nedeľu. Matka Božia nám dala vedieť, že Ona sa 

stará. Autobus sa pomaly napĺňal. Ale stále nás bolo málo. 
Čo ďalej? 

Už sme sa raz z Prešova vracali naspäť, pretože bol úplne 

prázdny autobus, a nemal to  kto zaplatiť.  Tentokrát sme 

pokračovali ďalej. A nastúpili ďalší štyria, a napokon sa autobus začal napĺňať. V Sabinove nastúpilo  20 

ľudí. Pribudli ďalší. Autobus bol napokon totálne plný, až asi šiesti ľudia stáli v uličke. Pán nám dal pocítiť, 

že On je s nami, a Matka Božia sa o to všetko postarala. Pozbierala tie svoje kuriatka. My s našimi 
hlavami nič  nevymyslíme...         

Ladislav Chromý, Lada 

Ilustračné foto: (a) 
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Misia Kráľovnej pokoja 

Tichosť a pokora 

Drahé „deti Medžugoria“, chvála Ježišovi a Márii! 

- Vizionárka Vicka a jej manžel Mario Mijatovič privítali 18. októbra s 

radosťou ich druhé dieťa, malého Antona.Máloktorá chorvátska rodina 

nemá medzi svojimi členmi nejakého Antona, pretože sv. Anton Paduánsky, 

veľký priateľ sv. Františka, je v týchto končinách, kde šíria evanjelium 

františkáni, najuctievanejším svätcom. Navyše, počas stáročí prenasledovania 

sv. Anton vyprosoval zázraky pre tých, ktorí ho vzývali... Teda tí, ktorým toľko 

pomáhal, naňho nezabudli.    

V novembri zintenzívňujeme naše modlitby za zomrelých tak, ako nám 

to Gospa opakovala vo svojich posolstvách, „veľa duší zostáva dlho v 

očistci, pretože nemajú nikoho, kto by sa za ne modlil.“ Ale tento 

mesiac taktiež pozorujeme s úžasom skutočnosti, ktoré nás čakajú „po 

tomto živote“. 

O otcovi Slavkovi Gospa nepovedala „zomrel“, ale „narodil sa v nebi“. To je úplne iná mentalita! (Dnes 

ubehlo iba niekoľko dní od výročia narodenia pátra Slavka v nebi – 24. 11. 2000. Využime túto príležitosť 
a pomodlíme sa k tomuto veľkému Božiemu robotníkovi!) 

V jednej kázni v Medžugorí kňaz pripomenul niekoľko významných slov vizionára Ivana počas 

jeho cesty do Dublinu (Ivan, Mária a Vicka vidia Pannu Máriu ešte stále každý deň). Pred 

zhromaždenými Ivan vyhlásil: „Keby sa vám podarilo vidieť Pannu Máriu, hoci aj len na jednu 

sekundu, tento svet by pre vás okamžite stratil všetku svoju príťažlivosť. Ja sám sa veľa 
modlím, aby som vydržal to, že zostávam na zemi.“ 

Niekto sa opýtal: „Ivan, čo by si povedal, keby ti Panna Mária ponúkla možnosť vziať ťa so sebou 

počas niektorého zo zjavení?“ Ivan ani na okamih nezaváhal, ale odpovedal: „Ihneď by som s 

Ňou odišiel!“ 

Prichádza Advent... ako ho môžeme najlepšie žiť s Máriou? 

V Medžugorí - v Máriinej škole skupina mladých bola formovaná k sústredeniu, tomuto nevyhnutnému 

prostriedku, ako preniknúť hlboko do modlitby a zjednotiť sa s Bohom. Panna Mária im dala chuť pre 

vnútorný svet a pre nesmiernu schopnosť svätosti, ktorú v sebe nosí. 

Ale náš svet je taký prerozprávaný o všetkom a o ničom, taký hlučný! 

Prečo by sme mali premrhať naše vnútorné šťastie za prázdnotu duše, 

vyplodenú toľkými bezcennými rozptýleniami? Advent, čas prípravy, 

je príležitosťou všímať si naše najcennejšie vnútorné poklady a 

využívať ich. 

 Jedného dňa, 29.11.1936, sa Panna Mária zjavila sestre 

Faustíne v jej kláštore v Poľsku a naučila ju tomu, čo sama žila pred 

2000 rokmi... Zlato pre nás! Sestra Faustína rozpráva: „Matka Božia ma 

naučila ako sa pripraviť na sviatok narodenia. Videla som ju dnes bez 

Ježiška. Povedala mi: „dcéra moja, snaž sa o tichosť a pokoru, aby si 

Ježiš, ktorý býva v tvojom srdci, mohol oddýchnuť. Klaňaj sa mu vo 

svojom srdci, nevychádzaj zo svojho vnútra. Ja ti vyprosím, dcéra 

moja, milosť takého vnútorného života, aby si mohla, zostanúc vo 

vnútri teba samej, naplniť svoje vonkajšie povinnosti s ešte väčšou 

starostlivosťou. Zostávaj  neustále s Ním v tvojom vlastnom srdci, On 

bude tvojou silou. S tvormi maj len také kontakty, aké vyžaduje 

potreba a povinnosť. Ty si príjemným príbytkom živého Boha, v ktorom 

on neustále prebýva s láskou a zaľúbením. A živá božská prítomnosť, 
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ktorú pociťuješ reálnym a zreteľným spôsobom ťa utvrdí v tom, čo som ti povedala. Snaž sa takto robiť až 

do dňa narodenia a potom ti On sám ukáže, akým spôsobom máš konať a spojiť sa s Ním.“ 

Drahá Gospa, už Tvoja prostá prítomnosť vedľa nás nám dáva chuť neba! 

Sestra EMMANUELA 

Medžugorie 15. novembra 2004 
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Naše interview 

Nepočúvali ma...! 

Kráčam po schodoch, ktorých je akosi veľa. Štvrté poschodie. Výťah tu nie je. Za dverami bytu 

v Sečovciach, na ktorých je napísané Mgr. Agáta Burejová, ma čaká 30-ročná žena. Bývalá 

rehoľníčka, odetá v civile, sedí za počítačom a opisuje do archívu posolstvá. Začiatkom roku 

sme spolu kráčali na úpätie Slanských hôr, aby mi ukázala miesto, kde sa stretávala s Pannou 

Máriou. Opäť si pripravujem magnetofón ako vtedy, vo februári, keď v kláštore sestier 

baziliánok - o niekoľko ulíc ďalej - predo mnou sedela klasická, v čiernom habite oblečená 

rehoľná sestra. Dnes tu sedí mladá žena, ktorá nezmenila svoj zasvätený život, napriek tomu, 

že ju zbavili večných sľubov... Nastala  jeseň, v byte je ticho. Ruch okolo osoby sestry Agáty 

akoby utíchol. Ticho, ktoré vzniklo, je však plné napätia. Ako ticho pred búrkou... 

  

* M ROSA: Panna Mária prišla, aby upozornila každého človeka na stav jeho 

samého, stav jeho srdca, na jeho rozhodnutie. Namiesto toho, aby sme sa 

pozastavili nad upozorneniami a porovnali ich zo skutočnosťou, radšej 

rozmýšľame, či to hovorí vôbec Panna Mária, či tá vizionárka je zdravá, načo 

vlastne sú tie zjavenia a podobne. 

 - Sestra Agáta: To všetko je spôsob obrany. V podstate nechceme robiť 
zmeny vo svojom živote. 

  

* M ROSA: Ty si mala informácie o stave v Cirkvi z „prvej ruky“, pôsobila si ako katechétka, máš 

apoštolskú misiu. Myslíš si, že tá evanjelizácia zo strany našich kňazov je taká dobrá, že sa oprávnene 
cítia tou kritikou dotknutí? 

- Sestra Agáta: Tí, ktorí úprimne pristupujú k evanjelizácii ako k svojmu poslaniu, vôbec sa necítia byť 

dotknutí. Prijímajú tieto slová a snažia sa naprávať to, čo cítia vo svojom živote a pôsobení ako 
nesprávne. 

  

* M ROSA: Panna Mária sa snažila povedať všetko, čo v dnešnej Cirkvi akosi „nesedí“. V čom ty vidíš, že 
Cirkev nie je v súčasnosti apoštolská? Ako by sa to malo zmeniť? 

- Sestra Agáta: Cirkev by sa mala viac zamerať na duchovný život, život s Bohom. Nie rátať,  koľko akcií 

sme vykonali vo farnosti,  za čo dostaneme body a za body peniaze do kasy,  ale jednotlivo brať každú 

ľudskú osobu a jej dušu ako vzácny dar, ktorý nám posiela Boh. A my sa máme tejto duši tiež darovať s 

láskou, každej jednotlivo a úplne; nie s vypočítavosťou, sympatiou či antipatiou. Pravdaže, nie je to všade 

tak. Sú farnosti, v ktorých sa konajú eucharistické pobožnosti, spolu s kňazom veriaci adorujú, modlia sa 
svätý ruženec, majú večeradlá s Pannou Máriou... 

  

* M ROSA: Ako vnímaš fakt, že Panna Mária skončila svoje verejné posolstvá po tvojom vystúpení z 

rehole, a nie pred ním? Bolo by všetko iné? Ako Ona hodnotí situáciu? 

- Sestra Agáta: Na záver, pri poslednom posolstve, Panna Mária povedala:  nepočúvali ma... 
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* M ROSA: Už niekoľkokrát si hovorila o Víťaznej armáde. Vidíme, že tu máme niekoľko desaťročí 

fungujúce modlitbové skupiny, ružencové bratstvá, večeradlá a iné zoskupenia. Má sa Víťazná armáda 
Panny Márie líšiť od týchto skupín a hnutí? V čom bude taká zásadná úloha Víťaznej armády? 

- Sestra Agáta: Úlohou Víťaznej armády je tieto spoločenstvá zjednocovať v modlitbe v boji za záchranu 

duší. Modlitby majú byť vo vzťahu k dušiam intenzívnejšie, menej zamerané na svoje vlastné problémy. 

Dnes ide o záchranu duší. Panna Mária preto chce, aby sme oveľa dôslednejšie pristupovali k svojmu 

osobnému duchovnému životu,  osobnému vzťahu voči Bohu. 

  

* M ROSA: Ako v tomto smere vnímaš ty svoju situáciu? 

- Sestra Agáta: Mám sa zapájať modlitbou a obetou tiež za záchranu sveta. 

  

* M ROSA: Je to tá spoluvykupiteľská úloha nás 

všetkých? V súčasnosti sa polemizuje o Panne Márii 

Spoluvykupiteľke, dogme, o ktorej sa hovorí v jej 

zjaveniach v Amsterdame. Čo k tomu môžeš 

povedať? 

- Sestra Agáta: My svojimi obetami a modlitbami 

môžeme prispieť k záchrane duší,  k ich vykúpeniu. 

Prečítam tu jedno posolstvo, určené pre mňa: 

„Láska je ti sprievodcom do večnej radosti a 

blaženosti s tými dušami, ktoré vykúpiš svojím 

živým obetovaním sa. Obetuj sa za duše...“ Ja som 
toho názoru, že Panna Mária je Spoluvykupiteľka... 

 

* M ROSA: Asi sa to stále menej vníma, to zvláštne 

triedenie, ale sme mnohokrát rôzne prekvapení 
rôznymi ľuďmi. Čo nám chýba? 

- Sestra Agáta: V tejto dobe veľmi chýba pravda. Aby ľudia k sebe predovšetkým pristupovali v pravde, 
a potom aj pred ostatnými byť pravdivý, nie dvojtvárni. 

  

* M ROSA: Modlitbové skupiny, ako si povedala, sa majú zjednocovať. V akom smere má byť tá jednota? 

- Sestra Agáta: Jednotu máme tvoriť v modlitbe. Panna Mária povedala:  Varujem vás, lebo je ohrozená 

vaša viera v Božie dielo. Buďte pevní vo viere!  Tieto slová boli adresované mojej komunite, aby sa nedala 

odradiť - to bolo ešte pred zákazom generálnej predstavenej chodiť ku Bralu. 

  

* M ROSA: Ako hodnotíš riešenie veci tak, že proste niečo „stopneme“, a budeme sa tváriť, že sa nič 

nedeje? 

- Sestra Agáta: Týmto postojom „zastavme to“ je povedané „dajte nám pokoj, nám je dobre tak, ako 

žijeme“.  Ak človek vezme vážne slová Panny Márie,  musí tu nastúpiť ochota zmeniť niečo vo svojom 

živote k lepšiemu, a to vyžaduje čas, energiu, zamyslenie sa nad sebou, nápravu. A k tomu nie každý je 
ochotný... 
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* M ROSA: My vieme tiež z Písma, že Panna Mária má v týchto posledných časoch veľkú úlohu, a napriek 

tomu, keď príde a upozorní na vážnosť nášho duchovného stavu, tak to „nepotrebujeme“!  Ako vnímaš 
takúto polohu veci? 

- Sestra Agáta: Tieto novodobé zjavenia len pripomínajú to, čo už bolo zjavené. Panna Mária nehovorí 

nič iné, len to, čo už máme vo Sv. písme a čo nám Cirkev predkladá, to čo je dobré a užitočné pre 

náš  duchovný život. Ale zrejme to neberieme do úvahy, chýba nám to vedomie zjavených vecí, treba nás 

na to znova upozorniť. Panna Mária  nám to len pripomína, varuje nás, chce nám pomôcť. K 
plnšiemu  uvedomeniu si toho, čo je dôležité v osobnom vzťahu k Bohu.  

  

* M ROSA: Myslíš, že kňazi to nevedia? 

- Sestra Agáta: Vedia,  ale... Ale. 

  

* M ROSA: Čo je najvlastnejším základom posolstiev, 
ktoré si Panna Mária želala zverejniť? 

- Sestra Agáta: Prvé a najdôležitejšie prikázanie lásky. 

Láska k Bohu a láska k blížnemu. Toto ovláda každý 

kňaz, každý veriaci. Ale v tej praxi je to už niečo iné. 

Panna Mária nám to prišla pripomenúť. A potom 

odpúšťanie. Nie sedemkrát, ale sedemdesiatsedemkrát. 

Čiže neustále odpúšťanie si. Čistota srdca. Taktiež Ježiš 

poukazuje - blahoslavení čistého srdca, lebo oni uvidia 

Boha. Panna Mária poukazuje v posolstvách na 

dôležitosť Eucharistie. Na pristupovanie k sviatostiam. 
Sám Ježiš o sebe povedal – ja som živý chlieb. 

  

* M ROSA:  Si v takých dvoch polohách: v polohe 

vizionárky, ktorá prijíma upozornenia z neba, a v polohe 

členky organizovanej Cirkvi, teologičky, ktorá nepotrebuje nič nové, pretože zjavenie Božie bolo 
ukončené. Cítiš z toho nejaký rozpor?  Je ešte málo tej teológie, aby sme milovali? 

- Sestra Agáta: Teológie nie je málo. Len naša láska je malá, naše srdce je málo otvorené voči tomu, čo 
teológia učí. Preto sú to pre nás často len slová, málo prežívané, i žité... 

 
* M ROSA: Teda teória lásky bez lásky. Teória nad praxou... 

- Sestra Agáta: V osobných posolstvách ma Mária povzbudzuje k tomu,  aby som Kristovu Cirkev 

milovala, patrila jej, aby som povzbudzovala kňazov vo viere, aby som si ich uctila pre ich zasvätenosť a 

odovzdanosť Ženíchovi a Kráľovi Ježišovi Kristovi. Zo strany Panny Márie sú to samé kladné povzbudenia 

ku kladnému postoju voči Cirkvi.  Mnohí kňazi ich preto prijímajú. Panna Mária mi povedala: „Nedaj, aby 

sa prekrúcali pravdy Božie, aby sa špinila Cirkev. Ona je svätá.“ 

  

* M ROSA: Sú niektoré pravdy viery prekrúcané? Prečo sa o tom nehovorí viac? 

- Sestra Agáta: Vôbec sa nečudujem, že tí kňazi, ktorí nedokážu vziať do rúk ruženec a pokľaknúť pred 

eucharistickým Kristom,  že tieto Máriine posolstvá, výzvy neprijímajú. Sú aj takí, ktorí denne nevenujú 

čas na meditáciu, ktorá je pre zasvätených denným pokrmom. Z posolstiev, ktoré mi Panna Mária 
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povedala, sú známe výroky – varujem vás,  synovia moji, varujem vás, ľud môj. Je potrebné tieto slová 

vypočuť. Práve v tejto dobe. Pretože príde čas spravodlivosti. 

  

* M ROSA: V čom spočíva pocit nepotrebnosti Máriiných upozornení? 

- Sestra Agáta: Z vlažnosti v duchovnom živote. Z pýchy...  

* M ROSA: Pôsobí dnes diabol v Cirkvi? Vyplýva to z posolstiev Panny Márie Don Gobbimu. Pápež Pavol 

VI. povedal, že „satanov dym vstúpil do Cirkvi“. Vieme, že v Cirkvi sú slobodomurárske lóže, vieme, koľko 

kňazov, aj ktorí spolupracovali so Štátnou bezpečnosťou, vieme, že táto nasadzovala do seminárov svojich 
vlastných „bohoslovcov“, ktorí sa stali kňazmi a dodnes pôsobia, šíria sa škandály,  herézy... 

- Sestra Agáta:  Panna Mária hovorí: „Diabol veľmi zúri, chce vás odradiť od modlitby.“ Diabol útočí 

práve tam, kde sa proti nemu bojuje. Tým že sme členmi Cirkvi, nie sme uchránení od útokov diabla, 

máme náklonnosť k zlému,  ako dôsledok dedičného hriechu. 

  

* M ROSA: Mnohí kňazi nemajú radi živú Pannu Máriu. Evidujú zrejme len Pannu Máriu z histórie, ktorá 
povedala iba tú jednu jedinú „schválenú“ vetu - „urobte všetko, čo vám povie...“ 

- Sestra Agáta: Nie. Sú kňazi, ktorí milujú Pannu Máriu. Ale nie všetci.  Preto je tu... 

  

* M ROSA: Ako teda zhrnieme všetko uvedené? 

- Sestra Agáta: Zhrnutie znie: Cez Máriu k Ježišovi! 

Za rozhovor ďakuje: Anton Selecký 

Ilustračné foto: (a) 
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Monitor / Prečítali sme si 

Z rozhovoru s p. Tomislavom Pervanom OFM 24. júna 2004 

Medžugorie dnes píše dejiny Cirkvi a sveta 

  

- Páter Tomislav, počuli sme, že biskup Perič pri 

birmovke zase Medžugorie prudko napadol. Mohli by ste 

nám povedať, o čo ide? 

Celá atmosféra počas birmovky bola smutná. Biskup v ten deň 

vystupoval, ako keby tu bolo všetko primitívne a zaostalé, ani 

čo by všetko v Medžugorí bolo výmyslom a klamstvom... 

Biskup môže odtiaľto poprekladať všetkých kňazov, môže 

útočiť na vizionárov, ale pravdu, ktorú tu ľudia zakúsili, tú 

nemôže biskup vziať nikomu, lebo práve to daroval Boh – a iba 
On sám to môže zase odobrať. Jeho milosti sú neodvolateľné. 

  

- Je teraz na Ríme, aby rozhodol, čo sa má stať s 
Medžugorím? 

O biskupovom postoji voči Medžugoriu je nám všetko známe: 

má právo na vlastný názor. Rím akceptoval zadarské 

vyhlásenie a pridŕža sa ho. No na postoj biskupa Periča Rím 

odpovedal, že ide o jeho osobný názor a nie o konečné 

stanovisko Vatikánu. Biskup svojimi vystúpeniami nielenže 

popiera zjavenia, ale napáda ostro aj veriacich a pútnikov, 
prichádzajúcich do Medžugoria... 

Možno zostaviť akúkoľvek komisiu na akejkoľvek úrovni, či už biskupskú alebo rímsku, všetci môžu 

sledovať, či to, čo tu robíme, odporuje evanjeliu alebo učeniu Cirkvi. Ľutujem, že sa biskup Perič osobne 
dosiaľ nestretol ani s jedným vizionárom. 

  

- Malo by dôjsť k vyjasneniu otázok medzi Vatikánom a Medžugorím? 

Myslím, že väčšiny všetkých, ktorí sem prichádzajú s otvoreným srdcom, sa zmocní Duch Svätý a 

zasiahne ich. Dnes môžeme takých ľudí stretnúť všade  na celom svete, tí sa stali skutočne svedkami. 

Pútnici nevyhľadávajú predovšetkým názor Cirkvi, ale nasledujú Boha. Medžugorie dnes píše dejiny Cirkvi 

a sveta. Bez Matky Božej a Jej zjavení by bola Cirkev oveľa chudobnejšia.  Medžugorie prinieslo celej 

Cirkvi veľké oživenie, nový rozkvet. V dejinách vidíme, že Boh si volí jednoduchých ľudí za svojich svedkov 

a pre svoje dielo. 

Medjugorje č. 74, (md, vd) 
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„Útok na suverenitu Poľska“ 

Komisia OSN pre ľudské práva uzavrela správu o stave ľudských a politických práv v Poľsku, ktorá 

vyžaduje zmenu potratového zákonodarstva. 27. a 28. októbra sa zišlo 18 „expertov“ na ľudské práva s 

poľskými činiteľmi a 4. novembra vydali príslušné doporučenia. Okrem voľného prístupu k potratu 

požadujú zavedenie štátnej sexuálnej  výchovy a ostrých antidiskriminačných opatrení v prospech 

homosexuálov, vrátane príslušných školení pre sudcov a policajtov. 

Lech Kowalewski, hovorca poľskej Federácie hnutia pre život povedal, že „OSN útočí na suverenitu 

Poľska“. Anna Sobecká, poslankyňa za Ligu rodín povedala, že by to znamenalo zavedenie trestu smrti pre 
deti. 

  

Chudoba - príčina terorizmu? 

Izraelská organizácia Independent Media Review Analysis (IMRA) vydala správu, podľa ktorej za 

posledných desať rokov vydala EÚ a jej členské štáty dve miliardy euro Palestínskej samospráve. Svetová 

banka pritom oznamuje, že táto suma a platby USA i podpora PS z arabských štátov predstavuje 

najvyššiu podporu na hlavu v histórii: pokladá preto za nepochopiteľné, že Palestínci žijú z priemerného 
príjmu dva doláre na hlavu a deň a udávajú túto chudobu ako dôvod terorizmu.        

         (Zo servisu Res Catholica) 
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Slovo mladých / Don Gobbi 

Pilier nášho života 

Ahoj Monika! 

Tvoju adresu som našla v časopise M Rosa. Neviem akými problémami sa zaoberáš a na aké 

otázky odpovedáš, ale aj tak som sa ti rozhodla napísať. Prepáč, že ti tykám, ale v časopise 
vyzeráš mlado. Ja mám 26 rokov. 

Viem, že môj problém sa nevyrieši cez jeden e-mail, ale aspoň sa ti ho pokúsim priblížiť. 

Pred štyrmi rokmi som vstúpila do manželstva. Dcérka bola už narodená a tak som si myslela, že je to 

správne. No v manželstve som mala problémy. Častú úzkosť a depresie som sa snažila vždy pred druhými 

skrývať. Časom som si našla niekoho iného, chcela som nájsť niečo ani neviem čo. Myslela som si, že 

niekto iný mi dá niečo, čo ma povedie, alebo mi ukáže inú cestu. Samozrejme, že som o tom povedala 
manželovi, ktorý požiadal o rozvod. 

Už vyše roka žijem sama s dcérkou. Môj manžel mi stále telefonuje, že chce so mnou žiť i napriek tomu, 

že sa so mnou rozvádza. No niekedy sa mi aj vyhráža. Neviem sa k manželovi vrátiť, niečo ma drží, 

necítim to tak, a na iný vzťah nemám silu. A nechcem ísť proti Bohu. Už som navštívila aj psychológov, 

ale vzdala som to. Najviac sa bojím, aby som neublížila dcérke. Ak mi môžeš poradiť, alebo niekoho 
odporučiť. 

S pozdravom Ľudmila B. 

  

Milá Ľudmila! 

Píšete, že Vaše manželstvo sprevádzali úzkosť a depresie. Je potrebné nájsť príčinu problémov a pokúsiť 

sa ju odstrániť. Ktosi prirovnal manželstvo ku trojnožke: manžel, manželka a Boh. Ak chýba ktorýkoľvek z 

pilierov, sústava je nestabilná. Zdá sa mi, že Váš manžel nemal Vašu dôveru, ak ste aj pred ním skrývali 

úzkosť. Mysleli ste si, že celú váhu zodpovednosti unesiete sama? Ak postavíme stoličku iba na jedinú 

nohu, spadne. Ak ste sa z nejakých dôvodov nemohli otvorene rozprávať s manželom, mohla to byť dobrá 
priateľka, rodičia. Tu môže byť riziko, že ďalšia osoba naštrbí manželskú dôveru. 

Z vášho listu neviem usúdiť, akú váhu má zmienka, že Váš manžel sa niekedy „vyhráža.“ Skúste zvážiť, či 

to neskúsite znova, navzájom si odpustiť. 

Zamyslite sa nad tým, či je pre Vás manželstvo hodnota. V dnešnej dobe je pre mnohých iba formalita. 
Uvedomte si, že nový vzťah by Vám znemožnil prijímanie niektorých sviatostí. 

Vráťte sa k článkom o sv. Rite z Cascie, patrónke nešťastných manželiek, ktoré boli v minulých číslach M 
ROSY. 

Ľudia tohoto sveta sa ženia a vydávajú 2-krát, 5-krát. Neriaďme sa podľa nich. Boh nám dal iné vzory, 
aby sme išli za vyššími cieľmi. Ich cesta nie je lákavá, nie je však neschodná. 

Východisko riešenia čítam vo Vašom liste: „Nechcem ísť proti Bohu.“ Univerzálna rada sestry 
Bernardety Pánčiovej:   

„Mária, Ty vieš! Mária, Ty môžeš! Mária pomôžeš!“ 
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PS: Odporúčam skontaktovať sa: 

Modlitby matiek, P.O.Box 137, 851 00 Bratislava 5     

modlitbymatiek@yahoo.com,  č. tel.: 02/6381 4054 

Monika 

 

  

Modlitby za mladých! 

  

Ahojte  všetci! 

Tento e-mail je veľmi dôležitý. Na jednej škole  spáchali samovraždu 4 ľudia z toho traja  vo 
veku 17 a 18 rokov. 

1 - Chlapec, ktorý drogoval,  sa obesil.   

2 - Chlapec po 1 a pol mesačnom vzťahu s dievčaťom si ľahol v 
košickom tuneli pod vlak a neprežil to. 

Deň pred tou samovraždou napísal do triedy, citujem: „Rozišiel som 

sa s dievčaťom a nechce sa mi žiť. Chcem zomrieť...“ Celá trieda sa 
smiala, no na druhý deň ten chlapec  do školy neprišiel... 

3 - Kvôli tomuto chlapcovi, ktorý si ľahol pod vlak si jedno dievča 
podrezalo žily. 

To boli traja žiaci zo španielskeho gymnázia v Košiciach. 

4 Otec jedného dievčaťa - študentky sa zastrelil... 

Riaditeľka gymnázia kvôli týmto udalostiam  navštevuje psychiatra. 

A ešte jedna vec: Malý 8-ročný chlapec si siahol na život -  predávkoval sa tabletkami a to sa 

stalo pred niekoľkými  dňami... Mal všetko. Žil nie v dome, ale v paláci, ale nemal lásku rodičov... 

Pýtam  sa vás -  môže 8-ročný chlapec  pomýšľať na  samovraždu? 

Všetci dobre vieme, že tú myšlienku mu vnukol Zlý... 

Dajte si navzájom smskami, týmto mailom a poštou vedieť, že sa organizujú celoslovenské modlitby proti 

samovraždám a proti samote,  pretože títo ľudia ju  pocítili. 

Budú sa konať od 14 00 h do 15 00 h, vždy v sobotu. 

Prosím vás, ak vám aspoň trocha záleží na vašich spolužiakoch, kamarátoch, súrodencoch či rodinách, 

pripojte sa k týmto modlitbám. Vložte aj vy do toho srdce a spoločne v jednote sa postavme diablovi na 
odpor...! email: vewo@post.sk 

Teším sa na vás a vaše modlitby. 

                                S láskou váš priateľ, kamarát a brat v Kristu        Michal Svetič 

mailto:modlitbymatiek@yahoo.com
mailto:vewo@post.sk
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 Panna Mária prostredníctvom Dona Gobbiho: 

Ježiš – nové Srdce sveta 

  

„Milovaní synovia, 

prežívajte so mnou v tichu a modlitbe rozochvené hodiny Božieho 

narodenia. Kráčajte s mojím najčistejším ženíchom Jozefom a s vašou 

nebeskou Matkou po dlhej ceste, ktorá vedie z Nazareta k Betlehemu. 

Pocíťte aj vy námahu cesty, únavu, ktorá sa vzmáha, dôveru, ktorá 

tam vedie, modlitbu, ktorá sprevádza každý krok, pričom 

nadprirodzené požehnanie napĺňa naše srdcia, spojené v dokonalom 

spoločenstve so srdcom nebeského Otca, ktoré sa ide práve otvoriť 

daru jeho jednorodeného Syna. 

  

Neruší nás hluk veľkej karavány, 

ani nás nezmáha bezútešnosť pred všetkými dverami, ktoré sa zatvárajú pred našou prosbou, aby nás 

prijali. Prostá ruka jedného pastiera nám ukazuje biednu jaskyňu, ktorá sa otvára na najväčší Boží zázrak. 

Práve sa ide narodiť k svojmu ľudskému životu jednorodený Syn Otca. Práve má zostúpiť na svet jeho 

Milosrdná láska – toho, ktorý sa stal človekom, v Synovi, ktorý sa rodí zo mňa, jeho panenskej Matky. Po 

dlhých storočiach očakávania a zbožného vyprosovania napokon k vám prichádza Spasiteľ a váš Vykupiteľ. 
Je svätá noc. Svitá do nového dňa vašej spásy. 

  

Je to svetlo, ktoré žiari 

v hlbokej tme celých dejín. Môj ženích Jozef sa usiluje urobiť pohostinnejšou studenú jaskyňu a premeniť 

chudobný válov na jasle. Ja som sa celkom zahĺbila do modlitby a do extázy s nebeským Otcom, ktorý ma 

zahaľuje svojím svetlom a láskou, naplňuje ma plnosťou svojho života a blahoslavenstva, zatiaľ čo sa 

Nebo so všetkými svojimi anjelskými zástupmi klania v úkone hlbokej adorácie. Keď sa preberám z tejto 

extázy, nachádzam si v náručí svoje Božské Dieťatko, ktoré sa zázračne zrodilo zo mňa, jeho panenskej 
Matky. 

  

Pritískam si ho k srdcu, 

pokrývam ho nežnými bozkami, zohrievam ho svojou materskou láskou, zavíňam ho do čistých plienok a 

vkladám ho do jasiel, ktoré sú už pripravené. Celý môj Boh je prítomný v tomto mojom Dieťati. Otcovo 

milosrdenstvo vám prinieslo ovocie: padnite so mnou na kolená a klaňajme sa milosrdnej Láske, ktorá sa 
narodila pre nás. 

Pozerajme sa spolu na jeho oči, ktoré sa otvárajú, aby priniesli na svet svetlo Pravdy a Božej Múdrosti. 

  

Osušujme spolu jeho slzy, 

ktoré stekajú, aby prinášali súcit s každým utrpením, aby zmyli každú škvrnu hriechu a zla, zacelili každú 

ranu, aby prinášali úľavu každému utláčanému, aby zosielali očakávanú rosu na zamrznutú púšť sveta. 

Stisnime spolu jeho ruky, ktoré sa otvárajú, aby prinášali Otcovo pohladenie na ľudskú biedu, aby 
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poskytovali pomoc chudobným a malým, oporu slabým, dôveru bojazlivým, odpustenie hriešnikom, 

zdravie chorým a všetkým dar vykúpenia a spásy. 

   Zohrievajme mu spolu nôžky,  ktoré budú  kráčať po vyprahnutých a neistých cestách, aby hľadali 

poblúdených, aby nachádzali stratených, aby dávali nádej zúfalým, aby prinášali slobodu väzňom a dobrú 
zvesť úbožiakom. Bozkávajme spolu jeho malé srdiečko, ktoré práve začalo svoj tlkot Lásky k nám. 

  

Je to srdce samého Boha. 

Je to srdce jednorodeného Syna Otca, ktorý sa stal človekom, aby priviedol ľudstvo späť k Bohu, ktoré 
vykúpil a spasil. Je to srdce, ktoré búši, aby obnovilo srdce každého stvorenia. Je to nové srdce sveta. 

Je to milosrdná Láska, ktorá zostupuje z Otcovho lona, aby priniesla celému ľudstvu vykúpenie, spásu a 

pokoj. Prijmite ho s láskou, s radosťou a s nesmiernou vďačnosťou. Nech z vášho srdca vychádza hymnus 

večnej vďaky pre toto Dieťa, ktoré som vám panensky darovala v tejto svätej noci a stala som sa tak pre 
všetkých Matkou Božieho milosrdenstva.”     

 Dongo (Como, Taliansko) 
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Zo života svätých 

Svätý Bazil Veľký 3. časť 

arcibiskup, učiteľ Cirkvi, ochranca chudobných a chorých, patrón východného 

mníšstva. Toto meno je veľmi rozšírené u Grékov, Rusov a Ukrajincov. Basilios 
znamená kráľovský. 

 Po tejto udalosti cisár Valens nielenže prestal obťažovať 

svätého Bazila, ale sa snažil ostať s ním v priateľskom styku a 

často bol prítomný na jeho bohoslužbách. 

V roku 372 na sviatok Bohozjavenia (epifánia) prišiel cisár do 

katedrálneho chrámu do Cézarey a sadol si medzi veriacich. Keď počul 

spev žalmov, zbadal veľký počet zbožných ľudí veľkou bohabojnosťou 

naplnených, podobných anjelom, kňazov a medzi nimi samého, telom 

skoro nehybného Bazila, hľadiaceho na nebo a duchom spojeného s 

Bohom, veľmi sa udivil. Až sa mu z toho zatočila hlava. Pri nesení 

posvätných darov sám niesol svoj dar k oltáru, nevediac o príkaze 

Bazila, aby nikto z prisluhujúcich nevyšiel od oltára prijať dar od 
cisára. 

Vtedy sa zakolísal a začal sa triasť na celom tele a bol by padol na 

zem, avšak niektorý z duchovných podal cisárovi pomocnú ruku. Dalo 

sa očakávať, že sa Valens i naďalej bude priateľsky chovať voči 

Bazilovi, ale po nejakom čase ariáni zapôsobili na cisára a požiadali 
ho, aby vyhnal svätca z provincie. 

Keď už v noci mal Bazil odísť z mesta Cézarey, náhle ochorel syn cisára Galat. Manželka cisára 

Dominika sa toho veľmi naľakala, lebo vo sne bola upozornená, že ich syn trpí pre urážky 

svätého biskupa. Prinútený okolnosťami cisár, ako to potvrdzuje historik Teodorit, pozval svätého Bazila 

k sebe a prosil svätca, aby sa pomodlil za uzdravenie jeho syna. Bazil prisľúbil, že Galat sa uzdraví, 

avšak s podmienkou, že bude pokrstený v katolíckej cirkvi (v katolíckej viere). Cisár spočiatku 

sľúbil, že to urobí a syn sa uzdravil, ale neskôr, povzbudzovaný svojou prísahou, že bude slúžiť ariánom aj 
napriek upozorneniu svätého Bazila, nechal syna pokrstiť ariánmi. Syn hneď po pokrstení zomrel. 

Naľakaný cisár nechal svätého Bazila na pokoji, ba dokonca to oľutoval a prišiel do chrámu, počúval kázne 
svätca, ktorý po bohoslužbách pozval cisára k sebe. 

I pri svojom tróne rozprával s ním o viere. Dojatý múdrosťou svätého Bazila cisár neskôr 

daroval Bazilovi pekné stavebné pozemky pre nemajetných. Avšak po nejakom čase nestály 

cisár znova podľahol vplyvu ariánov a rozhodol sa Bazila vyhnať z kraja. No keď už mal podpísať 

nespravodlivý dekrét odsudzujúci Bazila na vyhnanstvo, zlomilo sa mu pritom pero trikrát za sebou a 

začala sa mu triasť pravá ruka tak silne, že naľakaný cisár uchytil do obidvoch rúk nepodpísaný dekrét a 

roztrhal ho na márne kúsky a svätého Bazila ponechal v jeho chráme. Svätý Gregor z Nazianzu udáva, 

že v tom čase ochorel i nám už známy prefekt Modest. Vo svojej chorobe povolal k sebe 

svätého Bazila a prosil ho o prepáčenie za dávnejšie urážky a keď bol na modlitby svätého 
Bazila uzdravený, stal sa jeho priateľom. 

V tom čase, ako to opisuje tiež svätý Gregor, jedna vdova šľachtického rodu trpela nepríjemnosti od 

dotieravého ženícha. V strachu prosila svätého Bazila o ochranu a on ju umiestnil do kláštora sestry 

Makríny. Do tejto veci sa zamiešal zástupca prefekta Eusebij, povolal si svätého Bazila k sebe na súdne 

konanie. Nariadil násilne strhať z Bazila arcibiskupský plášť a roztrhať ho na kúsky. Vyhrážal sa 

mu bičovaním, železnými hákmi, že mu vytrhá z jeho vnútra pečeň. 

Na to mu odpovedal svätý Bazil: „Bol by som ti za to len veľmi povďačný, lebo práve pečeň ma 

začala v poslednej dobe trápiť." V tom čase sa v meste rozšírila správa, že svätý Bazil je u 
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zástupcu prefekta Eusebija v smrteľnom nebezpečenstve. Keď to počuli robotníci a ľudia rôznych 

stavov a povolaní, brali čo komu do rúk padlo: fakle, kamene, kyje, a bežali, čo im len sily stačili, pred 

dom Eusebija. Ešte aj ženy s vretenami a kúdeľami bežali na pomoc, aby na kusy roztrhali toho 
nešťastného nepriateľa ich Bazila. 

Vidiac ten rozhnevaný ľud, pán sudca Eusebij sa stáva poníženejším a vo svojej pokore sám hľadá 

ochranu u svätého Bazila. Svätec na prevelikú radosť ľudu pokojne a majestátne vychádza z domu 

zástupcu, miernymi slovami ukľudňuje svojich ochrancov a zachraňuje život Eusebija. 

  

Dobrý pastier 

Súčasne s heroickou obranou pravej viery kresťanskej vo svojej provincii svätý Bazil starostlivo 

organizoval svoju metropoliu. Pilne sliedil za krásou cirkevných bohoslužieb, výchovou kňazstva, prajúc si 

povzniesť slávu Božiu a spásu duší. Žiaden biskup neišiel tak ďaleko v láske ku chudobným, ako 

Bazil. Chudobní, ukrivdení, prenasledovaní, zastrašení tak duchovne, ako aj telesne, našli v 
osobe svätého Bazila opatrovníka a pomocníka, vplyvného mysliteľa a ochrancu. 

Na úrady prefekta, gubernátora alebo i samého cisára išli písomné alebo aj ústne žiadosti Bazila, ktoré 

boli väčšinou splnené a prinášali trpiacim úľavu. Keď sa rozhneval akýsi pán na svojich poddaných, Bazil 

zjednáva zmierenie. Jedného pohana znepokojeného obrátením svojho syna Bazil povzbudzuje, aby 

podrobil svoju otcovskú autoritu pod zákon svedomia. 

Možno od prvých čias kresťanstva nikto nezaložil toľko dobročinných nadácií, ako svätý Bazil. V 

centre metropolie, neďaleko Cézarey bolo vidieť celé mesto vybudovaných dobročinných ústavov 

(nemocnica „mesto lásky“), kde chorí dostávali svoje ošetrenie, svoj dozor. Tak zobral svätý Bazil ľudí 
rôznych odborov. Na prvom a najviditeľnejšom mieste stál svätý chrám Boží.  

Stavby postavené svätým Bazilom mali vyzerať ako skutočné mestá. Národ ich pomenoval 

„Bazilidou“. Tento komplex budov bol v tej dobe považovaný za div sveta, predbehol dnešnú ideu 

polikliník a sociálnych stredísk o plných 15 storočí. Ešte dlhú dobu po smrti svätého biskupa ostal 

slávnym. Takto sa staral svätý Bazil o dobro a blahobyt iných. Pre seba nechával len biedne a 

najnutnejšie. Iným nechával bohaté zakryté stoly, drahé obleky, a pre neho najväčšou radosťou bolo 

zostávať medzi malomocnými a svojimi ústami sa dotýkať ich 
krvavých rán. 

Ako arcibiskup, žiadal Bazil od podriadených biskupov, 

aby vybudovali vo svojich biskupstvách útulky pre 
chorých, chudobných a starých.  

  

Prenasledovanie kresťanov 

V čase svätého Bazila katolíci pretrpeli mnoho trápenia a 

prenasledovania od arianov, čo neuznávali Ježiša Krista za 

pravého Boha. Ich stav bol o to horší, že k ariánom sa často 

pridávali aj sami cisári. V jednom zo svojich listov od biskupov 

Západu popisuje svätý Bazil nešťastné okolnosti zapríčinené 
ariánskymi prenasledovaniami: 

„Pastieri vo vyhnanstve, stáda rozohnané a najža-

lostnejšie je to, že národ popiera úctu mučeníkom preto, 

lebo sami prenasledovatelia menujú seba menom 

kresťania. Vyháňajú z dedičného gruntu, vysielajú na 

samotu. Aj keď obyčajne žiadneho vinníka nezvykli 

trestať bez dôkazov, tu stačí vyjadriť podozrenie, aby 

odsúdili biskupa a šiel si odpykať uložený trest. 
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Niektorých zobrali v noci, odviedli do ďalekých krajov bez toho, aby boli konfrontovaní so 

žalobcami a predvedení pred sudcov. Kňazi a diakoni utekajú zo svojich pôsobísk, rady 

kňazstva rednú. Dni radosti sa, zmenili na dni žiaľu. Nejestvujú zhromaždenia kresťanov, niet 

kazateľov, niet zbožných poslucháčov, niet duchovných radostí. Domy modlitby pozatvárané, 

oltáre stoja bez obetí. Deti sa vychovávajú v náukách nevercov. O Svätej Trojici učia, že Syn 

Boží nie je účastníkom božskej prirodzenosti a Duch Svätý je len výtvorom. Duše neveriacich si 

zvykajú na bohorúhačstvo. Zlo tak postupuje, že ak sa skoro nezastaví, nebude potrebné vrátiť 

katolíkom slobodu, lebo mnoho oklamaných dlhotrvajúcim bludom sa už nevráti k 

pravde." Vidiac takéto položenie kresťanov, svätý Bazil spolu s ostatnými biskupmi posielajú niekoľkokrát 

posolstvo k pápežovi a iným biskupom Západu a prosia od nich skorú pomoc. 

 

Dielo 

Okrem svojich početných prác a náuk živým slovom sa svätý Bazil často chytil pera, aby aj 

písomne slúžil Božej veci a spáse ľudských duší. Písomné diela svätého Bazila boli, možno povedať, 

diktované vtedajšími okolnosťami a potrebami a majú skoro výlučne praktický obsah. Písal dogmatické, 

asketické diela, kázne, homílie a listy. Vo svojich spisoch sa zaoberal vysvetľovaním a 

prehlbovaním katolíckeho učenia o Najsvätejšej Trojici, o Svätom Duchu, o osobe Krista a o 

sviatostiach. 

K asketickým dielam patrí jeho etika, osemdesiat regúl etického života podložených textami 

alebo faktami Nového zákona, ktoré zaväzujú každého kresťana vo svete i v kláštore. Veľký 

ústav, t.j. 55  širších regúl, pre život rehoľný a Malý ústav alebo 313 kratších regúl, ktoré sú akoby 

katechizmom rehoľných povinností a cností poddaných vo forme otázok a odpovedí. Tieto ústavy zbierajú 

rehoľné praktiky, čo sa užívali ešte pred dobou svätého Bazila a ktoré mal príležitosť poznať v Egypte a na 

iných miestach. Rufin preložil regule svätého Bazila do latinskej reči a svätý Benedikt a Ján Kassian ich 
používali a odporúčali pri organizácii rehoľníctva latinského obradu. 

Takto sa stali nielen základom nového rehoľného života na Východe, zamieňajúc pustovnícky 

život za rehoľný, ale tiež ovplyvnili rozvoj a organizáciu rehoľného života na Západe. Vďaka 

týmto ústavom sa svätý Bazil stal zákonodarcom etickej orgamizácie východného rehoľníctva. Svoj 
juridičný organizačný štatút rád svätého Bazila Veľkého dostal neskôr od apoštolskej stolice. 

Svätý Bazil napísal dvadsaťštyri kázní na témy dogmatické, morálne, exegetické, panegírícké a 

príležitostné, ktoré nemajú umelecký, školský štýl, ale dokazujú to, že svätý Bazil bol rečníkom z Božej 
milosti. 

Exegetické homílie sú kázne o stvorení sveta v šiestich dňoch a kázne na základe žalmov. Počas svojich 

šiestich dní svätý Bazil ospevuje slávu Stvoriteľa z vôle všemohúceho tvorcu a obraňuje ho pred 

pohanskými a manichejskými názormi na stvorenie sveta. Svätý Gregor Bohoslov sa o týchto homíliách 

vyjadril takto: „Koľko ráz beriem do rúk Šestidnevie svätého Bazila, cítim blízkosť Boha a vidí sa 

mi, akoby som pozoroval stvorenie sveta v jeho skutočnom poradí.“ Svätý Ambróz ho nasledoval v 
práci toho istého námetu. 

Od svätého Bazila sa uchovalo 365 listov vrátane jemu adresovaných. Svojím obsa-hom to boli listy 

súkromné, odporúčajúce, pastierske, dogmatické a disciplinárne. Po stránke štylistiky sú tieto listy 

konečným vzorom listovej literatúry a svojím obsahom sú to najkrajšie dokumenty k životopisu Bazila a 

súčasne doklady cirkevných dejín a histórie tej doby. 

 Smrť 

Zvyšok života svätého Bazila rozjasnila veľká radosť. Pokiaľ bol povolaný Bohom pre večnú 

odmenu, mal ešte príležitosť krátku dobu radovať sa z víťazstva cirkvi nad ariánizmom, že v kraji nastal 

mier, skončili sa perzekúcie, teda prenasledovanie katolíkov a oni mohli spokojnejšie vyznávať pravú vieru 

Kristovu. Situácia sa zlepšila až smrťou cisára Valensa v auguste 378. 

 (Dokončenie v budúcom čísle) 
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Na aktuálnu tému / Pripravujeme 

o. Anton Srholec, Dr.hc. na schôdzi Konfederácie politických väzňov Slovenska 
v Bratislave dňa 12. novembra 2004 

 Nesme Božiu štafetu 

 Dočkali sme sa v našej západnej civilizácii 

smutného symbolu. Je ním prázdne kreslo po 

Bohu. Je otrasné, čo sa udialo. My sme mysleli, 

že len komunisti nenávidia Cirkev,  ale dnes po 

celom svete sa pomaly meno Boha nebude 

smieť spomenúť. Zostalo po ňom akoby 

neobsadené kreslo. Zostalo po ňom akoby 

vákuum. Chcú, aby Boh zmizol nielen z politiky, 
ale aj z nášho každodenného života. 

Vašou úlohou, ako strážcov toho Božieho, je 

nespoliehať sa na to, že nás  zastúpia iní. Ale všetci 

sa snažíme o tomto prázdnom kresle premýšľať. 

Trpíme nedostatkom v každodennom živote tým, že 

nám niekto chýba. V našej komunite odišli v 

poslednej dobe naši dvaja vzácni bratia, pán 

inžinier Záhoranský a dr. Anton Neuwirth. Nám zostáva vziať to, čím sa oni trápili a prečo oni žili, 

trpeli a umierali - a poniesť to ďalej. 

Aj Váš život je štafeta slobody. Pripomíname si  pätnáste výročie pádu komunizmu.Nezabúdajme, že za 

Ježiša -  za vieru - zomrel svätý Štefan. Máme tisíce  a  tisíce mučeníkov,  aj  svätú sestru 

Zdenku, biskupa Hopku, a my  nesieme tento  poklad, dedičstvo, ktoré bolo za túto slobodu 

obetované, ako aj  všetko to, čo ste obetovali vy, vaši príbuzní, manželia, to veľké utrpenie, 

ktoré spôsobil komunistický režim. Aj ten strach a hrôzu, ktorú sme prežívali, nesmieme zabudnúť. 
Ani mená tých mužov a žien, ktorí boli s nami vo väzniciach, ktorí boli  utýraní a popravení. 

Ani dnes, ani nikdy nebude tak dobre, aby sme všetci boli spokojní. Pod týmto slnkom bude vždy leto a 

zima. Budú dni daždivé a dni slnečné. Budú ľudia zdraví a ľudia postihnutí. Budú ľudia úspešní a 

neúspešní. Nám záleží na tom, aby každý človek bol uctený a prijatý. 

Pomodlime sa teraz za tých, ktorých sme mali radi, ktorých sme poznali a ktorí obetovali svoj 

život svoju lásku, svoj čas a svoj talent pre to, aby v tejto našej krajine bol mier, pokoj a 
spravodlivosť. 

Bože, do Tvojej lásky a dobroty zahrňujeme našich bratov, ktorých si v posledných dňoch povolal k sebe, 

Záhoranského a Neuwirtha, našich príbuzných, rodičov a známych, ktorí sa riadili Tvojím zákonom, 

zachovávali a poslúchali Tvoje Slovo, počúvali a pracovali preto, aby my sme boli spokojní a slobodní. 

Ďakujeme Ti, že si ich sprevádzal svojou láskou, dobrotou, múdrosťou, že si ich obdaroval srdcom, ktorým 

mali radi všetkých nás a celý tento národ. Prosíme Ťa, aby si nám dal svojho Ducha a silu, aby sme 

toto ďalej niesli, aby sme boli svetlo sveta, aby sme boli soľou tejto Zeme. Daj, aby sme sa dožili 

radostnejších dní, aby to, za čo umierali títo naši priatelia a príbuzní,  aby prinieslo úrodu v slobode, 

porozumení a zmierení. 

Ďakujeme Ti, že nám je dovolené kráčať po tvojej ceste. Naplň naše srdcia nádejou, daj nám 
silu a požehnaj nás... 

Zaznamenal:  Anton Selecký 

Ilustračné foto: (a) 
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Kňaz – služobník Ježiša 

Milí priatelia, od budúceho čísla uverejníme na pokračovanie príspevok, ktorý 

nám poslal o. Milan HvizdoŠ (na snímke), pod názvom:  Z reči sv. biskupa 

Augustína o pastieroch.  Dnes prinášame niekoľko slov, ktorým o. Hvizdoš 

uvádza toto poučné  čítanie:  

Dnešný svet potrebuje svätých kňazov. Teológov má dosť, ale málo dobrých  a svätých 

kňazov. Bez kňazov ľudia zomrú vo svojich hriechoch. Bez kňazov sa nestretnú so 

sviatostným Kristom. Bez kňazov je Nebo zatvorené a peklo otvorené. Každému, ale 
kňazovi zvlášť, je potrebné spovedať sa, žiť z Božieho Slova a sviatostí. 

Počúvame krkolomné správy zo Západu: Dnes už nie je v móde hovoriť, že kňaz sa má usilovať o 

svätosť. Má funkcionárčiť.  Má robiť to, čo od neho chce farnosť... Všetko to je postavené na hlavu. Kňaz 

má robiť to, čo chce Ježiš Kristus. „Bezo Mňa nemôžete nič urobiť. Ja som vinič, vy ste ratolesti. 
len kto žije vo Mne a ja v ňom, prináša veľa ovocia.“ 

Kňaz – ako prvé – nemá milovať svoj úrad, svoju farnosť, svoje povolanie. V prvom rade má milovať 
Ježiša Krista. 

Panna Mária vyzýva ešte okrem lásky k pokore. Pokora, to nie je ponižovanie seba. Pokora je pravda o 

sebe samom. Bez pokory nie je možné formovať svoj život, ani iných podľa Ježiša Krista.  Ty, kňaz, 
utvrdzuj svojich bratov vo viere v Ježiša Krista. Si služobník Ježiša Krista. 

A kňaz má ohlasovať Ježiša Krista nie iba rozumom, ale najmä srdcom. Srdcom – skúsenosťou. Osobnou 
skúsenosťou zo živého kontaktu s Ježišom Kristom.        (r) 
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Svedectvá 

Jim Caviezel o svojej ceste k filmovej 
úlohe Krista: 

Mária ma viedla 

Nedávno som bol v Ríme. Natáčal som 

film, ktorého režisérom je Mel Gibson. 

Mal som šťastie, že som mohol hrať 

Ježiša Krista. Pre mňa je to najťažší film, 

aký som doteraz natáčal. Keď sme tam 

boli, dostali sme pozvanie osobne 

spoznať Svätého Otca. Vždy som túžil 

stretnúť sa s ním. Vošiel som do 

miestnosti a kľakol som si. Svätý Otec sa 

rozprával so mnou o mojej hereckej 
úlohe Ježiša Krista. 

  

Bol február 1997 

Prekrásny deň v Los Angeles. Oči ma štípali od smogu. Od hluku na magistrále nebolo počuť spev vtákov. 

Bol som na rozhraní svojej kariéry. Chcel som hrať vo filme „Tenká červená línia“. Po čase som už 

stratil nádej. Cítil som sa porazený. Vedel som, že chcem úlohu, po akej túžil každý veľký herec v 
Hollywoode. Ale ja som vtedy nebol nijakým veľkým hercom. 

Prichádzali mnohé známe hviezdy, aby v tom filme dostali úlohu. Keď som hľadal režisérov dom, nemohol 

som ho nájsť. Bol schovaný za množstvom zaparkovaných áut značky Rolls-Royce v Beverly Hills. Mal som 
pochybnosti v seba samého. 

  

O šiestej sa začínalo stretnutie, 

ale ja som ešte stále sedel v aute pred režisérovým domom. V nasledujúcich desiatich minútach sa v 

mojom srdci zmenil môj život natrvalo. Cítil som, že si tú úlohu nezaslúžim. Bol som chlapec z 

Washingtonu a chcel som sa stať hádzanárom. Čo som tam vlastne hľadal?! Cítil som stále viac, že môj 
život bol bez zmyslu. 

Počas celého tohto obdobia som nikdy neprestal chodiť na sv. omšu. Prechádzal som emóciami. 

Rutina hriechu spôsobila, že som sa cítil prázdny a nedôstojný. Bol som slepý a nevidel som, v čom je 

problém. Takýto emocionálne zničený som sedel pred domom režiséra. Prešlo päť - šesť hodín. Modlil som 
sa štvrté tajomstvo slávnostného ruženca. 

Pred šiestimi mesiacmi mi môj manažér - katolík povedal, že sa musím začať modliť každý deň 

ruženec. Poslúchol som jeho radu. Požičal som si od manželky babkin ruženec. Bola to antická a veľmi 

cenná vec v našej rodine. Prechádzal som si od manželky babkin ruženec. Bola to antická a veľmi cenná 

vec v našej rodine. Prechádzal som prstami po ruženci. Modlil som sa tak, že som sa nepredmodlieval 

tajomstvá, vôbec som nad nimi nerozmýšľal. Už päť minút som meškal na to veľké stretnutie s 

najnamyslenejším režisérom Hollywoodu. Nebol som ešte s ružencom na konci, tak som sa rozhodol, že 

sa poponáhľam. Zrýchľoval som intenzitu modlitby - Zdravas, Mária... 
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Keď som skončil, 

bolo už desať minút po určenom stretnutí. Vyskočil som z auta a začal som utekať k jeho domu. Zbadal 

som, že v rukách držím ruženec. Potom som bežal späť k autu. Chcel som ruženec odložiť. Otvoril som 

dvere a chcel som ho tam hodiť. V hrudi som pocítil akýsi zvláštny pocit. Asi by som si ten ruženec mal 
zobrať so sebou. 

Rozhodol som sa zobrať si ho so sebou. Takto som sa teda vybral k režisérovmu domu. Otvorila mi slúžka. 

Mala zázračnú medailu. Spýtal som sa jej, či je katolíčka. Ukázala mi dom. Bola to nádherná španielska 

hacienda. Keď sme obdivovali strop a strechu, zas som v hrudi zacítil ten zvláštny pocit. Bol ešte silnejší 

ako predtým. Bez rozmýšľania som z vrecka vybral ruženec. Porušil som slúžkino rozprávanie a podal som 
jej ho: „Toto je pre Vás.“ Bola prekvapená: 

  

„Prečo si to urobil?“ 

Z očí jej vyhŕkli slzy. Povedal som:„Neviem, pani“. „Bože 

môj“, vzdychla si a povedala: „Pani, ktorá mi dala túto 

medailu, dala mi aj ruženec, ktorý dostala od Matky 

Terezy. Stratila som ho. Dnes ráno som prosila, aby mi 

Boh poslal druhý. A ty si prišiel.“ Žena bola veľmi uplakaná 

a ja šokovaný. Ruženec bol medzi nami. Vtedy vošiel do 

miestnosti režisér a povedal: „Duša, čo nie je v poriad-
ku?“ Pochopil som, že to nie je slúžka, ale jeho manželka.       

Na jar v roku 2000 mi ponúkli úlohu grófa vo filme Gróf Monte 

Christo. Bola to nová adaptácia románu. Hral som hlavnú úlohu 

a bol som na vrchole toho, čo som chcel predtým dosiahnuť. V 

tej chvíli som však nemal v sebe pokoj. V tom čase bola 

moja manželka Carrie v Medžugorí. Mala sa tak ako nikdy 

predtým. Natáčal som v Írsku. Zavolala mi a povedala, akú 

silnú skúsenosť zažila tu, v Medžugorí. Ako Panna Mária 
vstupuje do jej života stále viac a viac. 

  

 

„Je to krásne, drahá moja.“ 

A ona: „Ten človek, Ivan Dragičevič, jeden z vizionárov, bude mať na budúci týždeň v Írsku 

stretnutie.“ Mal som svoje pochybnosti. Nebola šanca, aby som sa na to stretnutie išiel pozrieť, aby som 

videl toho človeka. Mal som veľa natáčania a žiadne voľné dni.     

Potom som zbadal manželke v rukách knihu o Medžugorí. Kniha mala názov: Zjavenia Panny 

Márie. Vzal som ju do ruky. Bolo tam napísané: „Nikdy nespoznáš šťastie, pokiaľ žiješ v 

hriechu.“ Bez rozmýšľania som tomu uveril. Môžem vám povedať, že potom som sa prvýkrát 
modlil zo srdca – modlil som sa srdcom. O niekoľko týždňov neskôr sme odchádzali na Maltu.  

Za film, ktorý sme natáčali, 

som dal slúžiť sv. omše. Skúšal som sa modliť srdcom. Prosil som Pannu Máriu, aby prenikla moju prácu, 

aby ma použila ako nástroj pre svojho Syna.  Potom sa stalo niečo neobyčajné. Mali sme točiť jednu 

rozhodujúcu scénu v jednom dome na Malte. Bola to chvíľa, keď sa Gróf Monte Christo musí rozhodnúť, či 

zostane s láskou svojho života, alebo bude pokračovať v pomste. Potom som sa pozrel smerom k stropu. 

Nebolo tam nič, len biely múr.  Režisér - baptista z Texasu mi povedal: „Keď sa budete tam pozerať, 

dám tam fotografiu a budeme vás brať dvoma kamerami.“ Potom som išiel do dverí, ktoré boli na 
konci domu. Vošiel som do miestnosti a bol som šokovaný. 
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 Bol tam osvietený strop 

a dve kamery. Pozeral som sa s otvorenými ústami. Na strope bola freska Nanebovzatia Panny Márie. 

Režisér nevedel nič o Panne Márii a Medžugorí. Spýtal som sa ho, či má vôbec predstavu, čo to 

je. „Áno“ a vyšiel z miestnosti. Chcel som ešte niečo dodať, ale bál som sa, že to vystrihne z filmu. Pre 

mňa to bolo znamenie, že Panna Mária je so mnou. Po tom všetkom, čo som prežil, som pochopil, že 

tam bola celý čas a viedla ma za ruku k svojmu Synovi i mojím povolaním. 

Potom som neočakávane dostal pozvanie. Nevolal ma môj agent. Ani manažér. Nepoznal som Mela 

Gibsona a nezaujímala ma táto úloha. Nikto totiž nevedel, čo sa dialo: Mel Gibson chcel, aby som ja hral 

Ježiša Krista. Chcel chlapca, ktorý má iniciály ako Ježiš, chlapca, ktorý má 33 rokov. Súhlas na tento film 

sme dostali práve na sviatok Nanebovzatia Panny Márie. Prvú verziu sme skončili na sviatok Fatimskej 

Panny Márie. 

  

Panna Mária urobila tento 
film 

pre svojho Syna. Viedla nás 

všetkých počas natáčania.Každý 

deň sme mali sv. omšu. Každý 

deň som išiel na spoveď.Kňaz mi 

povedal: „Vraciaš sa, stále sa 

vraciaš.“ Odpovedal som mu, že 

preto, lebo je hriechom mojej cesty, 

že dostatočne nemilujem. Dnes 

mnohí kritizujú tento film. Sú však 

kritici, ktorí ho v Amerike videli a 

hovoria, že je to najväčší film, aký 
bol v Amerike natočený. 

A čo ma privádza k vám? Prečo som 

tu? Aby som vás pozval k „zbrani.“ 

Musíte byť ľudia, ktorí sú vedení 

svojou vierou. Chcem, aby ste 

mali odvahu vstúpiť do 

pohanského sveta. Bez hanby 

vyznať svoju vieru pred celou 
verejnosťou. Toto je  čas pre našu generáciu, aby prijala pozvanie. 

  

Pozvanie Boha, 

ktorý nás povzbudzuje, aby sme sa mu úplne odovzdali. Najprv však musíme byť zodpovední, 

musíme sa modliť, postiť, ísť na sv. spoveď, modliť sa ruženec, stále chodiť na sv. omšu. Žijeme 

v kultúre zomierajúcich. Ľudia sa poddávajú svojim túžbam; sú zamotaní v hriechu. A tam v 

tichu našich sŕdc nás volá žena k svojmu Synovi. On je tu pre nás. Vo sviatosti, vo Svätom 

písme. Ako často ho ignorujeme. Sv. Maximilián Kolbe povedal: „Bezohľadnosť je najväčším 

hriechom dvadsiateho storočia.“Drahí moji priatelia, platí to aj pre dvadsiate prvé storočie. Musíme 

vyriešiť nepokoj, odstrániť toleranciu zla. Len viera a vernosť Cirkvi nás môžu zachrániť a 

spasiť. Vyžaduje to však mužov a ženy - bojovníkov, ktorí sú pripravení, aby riskovali svoje dobré meno, 

svoje životy, aby to všetko chceli obetovať. Aby sa postavili za pravdu. 

Tak ako povedal Svätý Otec v Ríme skupine mladých: „Oddeľte sa od tej skorumpovanej 

generácie. Buďte svätí. Použite dary, ktoré vám dal Boh, aby ste slúžili jemu, a nie sebe. 
Môžete dosiahnuť len tie vrcholy, ktoré on určil pre vás. Ale len vtedy, ak sa poddáte jeho vôli. 
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 Vy všetci musíte bojovať 

za tú autentickú slobodu a musíte ju aj prežívať. Spolu s Pannou Máriou, ktorá je vaším štítom, 

s Ježišom, ktorý je vaším mečom. V boji za Boha sa pridajte k sv. Michalovi a ku všetkým 

anjelom. Vyžeňte Lucifera z tohto sveta. Naspäť do pekla! Tam patrí! Nech vás miluje Boh a 
jeho drahá Matka. Nech osvecujú celú vašu cestu životom. Nech vás žehná Boh.“       

(ZATL, krátené) 

         Foto: (a) 

 

Moja cesta k Bralu 

  

Pochválený buď Ježiš Kristus! 

Už som Vám na sviatok Sedembolestnej Panny Márie - 

patrónky Slovenska písal, ako ma Panna Mária vedie za 

ruku, ako som sa asi pred rokom dopočul od jedného uja v 

Medzeve (tam som vtedy robil) o Litmanovej a časopise M 
ROSA. 

  

Volanie Matky Božej 

bolo zjavné, no ja som akosi otáľal a prešiel rok a ja som v 

Litmanovej nebol. Medzitým som čítal Rosu na internete – 

www.magnificat.sk, postupne sa veľa vecí v mojom duchovnom 

povolaní vyjasnilo, až na tie púte k Panne Márii. Ale aj Ona o mňa 

bojovala! Najprv som bol v Nitre 15. 8. 2004, keď som od toho 

istého dňa nastúpil do nového zamestnania. Vedel som, že je to od 
Boha, a tak som sa tam šiel poďakovať. 

Potom som si už kúpil Vašu knižočku Volám a čakám. Rosu som 

stále čítal na internete. Keď sestre Agáte zakázali chodiť ku Bralu a 

na internete v máji už nebolo posolstvo Panny Márie, bol som 
veľmi smutný. 

A zrazu idem okolo jedného stánku (pri Slov. poisťovni) a tam na mňa pozerá z výkladu časopis ROSA. 

Kúpil som si ho až na druhý krát, ako som išiel okolo a tak sa dozvedel o posolstvách Panny Márie z mája, 
júla, a myslím že aj z augusta. Presne tie, čo mi chýbali. 

To som Vám aj písal list, že túžim ísť ku Bralu. A aj som chcel, ale asi veľmi slabo. Potom som prežíval 

akúsi zmätenosť, pobúrenie, nedôveru, rozmýšľal som o tom že Rosu prestanem čítať, že tomu vôbec 
neverím, a stačí mi časopis Máriina doba. Ale stále som s tým bojoval. 

  

A našťastie bojovala 

aj Panna Mária, lebo zase som šiel okolo toho stánku a videl som Rosu. Ale nekúpil. A aj ďalší krát. Potom 

som bol v predajni náboženskej literatúry na Dominikánskom námestí, a tam som Rosu znova uvidel. Ale 
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zase si ju nekúpil. Ale potom som si ju predsa v tom stánku kúpil - už ju ani nemali, ale milá teta mi 

povedala, že ona mi ju zoženie - aj zohnala. A tam som čítal svoj list v listárni, že túžim ísť k Bralu. 

  

Napokon Panna Mária 

vo mne zvíťazila, a ja som v novembri na Púť prišiel. A rovnako ako na iných mojich Pútiach, požehnanie a 

milosti a dary Ducha, obrovská radosť v srdci prichádzali už niekoľko dní pred púťou. A púť ku Vládkyni 

Sveta bola najkrajšia. To ani neviem povedať ako mi tam bolo príjemne. A tá tichá krajinka, aká je cestou 

ku Bralu, to si Panna Mária ozaj vybrala prekrásny kraj. A vďaka za obraz Vládkyne sveta, ten bol 

nádherný. Aj obrázok už mám. A tie spevy a modlitby. Ďakujem vám, že som tam bol. Nebeská Matka za 

nás ozaj bojuje. A koľkí sú takí, čo prežívajú to isté ako ja, ale žiaľ nie s takým krásnym koncom. Ale 
modlím sa už aj ja s Vami za nich. Vďaka Bohu za toto moje obrátenie. 

Rozprával som sa s milými tetami, tiež z Košíc, a veľmi sa čudovali, že Rosu neodoberám a že som sa k 

nej dostal. Ony ani nevedia, kde sa v Košiciach predáva aj v stánku. A mne Matka Božia vždy upriamila 
zrak na Jej Rosu, keď som bol nepevný vo viere. Aká to milosť. Ďakujem, ďakujem, ďakujem ešte raz! 

Modlím sa už aj ja s vami za to naše malé, ale Máriine Slovensko. Koľkí by ku Bralu chceli ísť, ako ja, ale 

stále bojujú. Keď som to prežil ja, koľkí ešte? A dokonca Bohu zasvätené osoby. Akú mám z nich bolesť v 
srdci, ktorá sa zároveň premiešava s radosťou z obrátenia. 

Pán Ježiš s Vládkyňou sveta Pannou Máriou nech zachráni Slovensko! 

Martin Lučko, Košice 
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Napísali ste nám 

Jeden pre druhého 

Väznica Ilava, 15. novembra 2004 

Laudetur Jesus Christus! 

Ave Mária! Milý pán Anton! 

Ľudia sme rôzni, no aspoň my kresťania by sme si mali navzájom pomáhať a byť jedno. Neviem, prečo 

vám aj samotná Cirkev, pre dobro ktorej pracujete, robí problémy, no chcem vás povzbudiť, aby ste 
vytrvali a v zodpovednej láske sa naďalej obetovali pre svätosť celej Cirkvi. 

Niekde som čítal, že Ježiš bude až do konca sveta v mukách Getsemanskej záhrady, čo platí aj o Jeho 

mystickom Tele, ktorým je Cirkev. Ježiš žije a umiera v nás, Jeho krížová cesta ide cez naše srdcia! 

Musíme tu byť jeden pre druhého a spoločne sa snažiť o to, aby Ježiš netrpel - čo znamená, že prijmeme 

aj pokarhania. Tak ako sv. apoštol Pavol, doplníme na vlastnom tele to, čo chýba Kristovmu utrpeniu pre 
Jeho Mystické Telo - pre Cirkev. Pán Anton, vytrvajte! 

V boji proti diablovi, ktorý v poslednej dobe veľmi útočí, nie sme sami. Je tu Panna Mária, ktorá sa nám 
zjavuje, aby nás prebudila z ľahostajnosti a uistila o svojej pomoci. 

Áno, Ona, ktorá našla milosť u Boha, môže a chce obsiahnuť milosť aj pre nás, ktorí sa ku nej obraciame a 

dôverne Ju vzývame o pomoc. Matka Mária, pomáhaj nám žiť obetovanie sa, žiť činnú lásku k Bohu 
službou blížnym a vypros nám silu plniť za každých okolností Božiu vôľu. 

V modlitbe zostáva spojený a o modlitbu prosí šťastný a dobrovoľný väzeň Božej lásky, 

väzeň Vladimír Skokňa 

  

* Pozn. red.: Vlado Skokňa žije na samotke na oddelení výnimočných trestov vo väznici Ilava, 

kde si odpykáva trest 23 rokov nepodmienečne za vraždu svojich rodičov. Tu sa obrátil, dal sa 

pokrstiť a apoštoluje modlitbami a korešpondenciou. Ako si môžete pamätať, TV Markíza 

odvysielala o ňom dokument, v spolupráci s o.z. Magnificat pred Vianocami 2003. Prosíme 

týmto aj Vás o modlitby za neho, aby vydržal a bol naďalej svedectvom Božej milosti tejto 
dobe. 

 

 



37 
 

Farská púť do Litmanovej 

 Farskú púť do Litmanovej zorganizoval duchovný otec Mgr. Rastislav Baka z farnosti Hažín nad 

Cirochou, ktorá sa konala dňa 13.10.2004. Pozval veriacich z Hažína nad Cirochou a filiálky 

Kamenica nad Cirochou na púť s názvom: „Každý z nás Matku má, Mária sa volá a aj teba 
čaká!“ 

Záujem bol veľký. Pridali sa aj pútnici z Modrej nad Cirochou a Humenného. Z Humenného sa k pútnikom 

pridal aj duchovný otec s manželkou. Autobus bol poriadne preplnený. 

Cestou do Litmanovej sme sa s duchovným otcom Mgr. Rastislavom Bakom modlili ranné hodinky, 

potom nasledovalo večeradlo s Pannou Máriou. K veriacim sa prihovoril aj jeden z pútnikov J. Hefka zo 

Sninej, ktorý rozprával o zjaveniach Panny Márie v Litmanovej a svoje postrehy a zážitky počas štrnástich 
rokov, čo chodí do Litmanovej. 

Ani sme sa nenazdali a boli sme v Litmanovej. Na miesto modlitby sme kráčali po krížovej ceste, ktorú sa 

spolu s veriacimi modlili duchovní otcovia. Na mieste modlitby mali veriaci možnosť (kto potreboval) 
pristúpiť k sviatosti zmierenia, a potom sa začala sv. liturgia, ktorú slúžili obidvaja duchovní otcovia. 

V kázni duchovný otec Baka zdôraznil, že svätý oltár je SRDCE CIRKVI, kde sa v každej sv. 
liturgii koná obeta – kalvária Ježiša Krista.  

Keďže evanjelium bolo o rozumnom mužovi, ktorý si staval dom na pevných základoch, na skale, a o 

nerozumnom mužovi, ktorý staval dom bez základov, na piesku, ktorý silný vietor a voda zmiatli a zničili, 

zdôraznil, že touto skalou je sám Pán Ježiš Kristus, aby sme sa pevne držali tejto skaly a nemusíme sa 

ničoho báť. Je tu naša mama – Panna Mária, ktorá nás tu zhromaždila, aby sme lepšie pochopili, ako nás 
miluje a všetkých chce priviesť k svojmu Synovi. 

Pannu Máriu Boh cez anjela oslovil ako milostiplnú, to znamená, že je plná milosti. Otvorme si svoje 

srdce, berme z týchto milostí čo najviac a odnesme ich domov, do svojich rodín, susedom, známym, 

chorým, opusteným, lebo pre každého ich je dosť. Ona hovorí: „Keby ste vedeli, ako Vás milujem, 
plakali by ste od radosti.“ 

V závere zdôraznil, že rodičia z tejto hory nemôžu priniesť svojim deťom nič lepšie, žiadny lepší 
dar ako sa s nimi doma spoločne modliť sv. ruženec. To je tá najlepšia zbraň proti Satanovi. 

Po sv. liturgii nasledovala adorácia pred Eucharistiou, kde duchovný otec zdôraznil aj význam vyhlásenia 
Roku Eucharistie Sv. Otcom, ktorý bude trvať do októbra 2005.  

Na záver sme sa spoločne pomodlili slávnostný sv. ruženec, zaspievali pápežskú hymnu a 

poďakovali nebeskému Otcovi za všetky dary a milosti, ktoré sme dostali na tejto hore. Cesta 

domov bola popretkávaná modlitbami ružencov k Božiemu milosrdenstvu, bolestného ruženca 
a mariánskymi piesňami.   

Bola to úžasná púť. Duchovný otče, ďakujeme Vám z celého srdca a v modlitbách Vám vyprosujeme veľa 
darov Ducha Svätého a ochranu Panny Márie do ďalšej Vašej namáhavej práce. 

    Sláva Isusu Christu! 

 pútnička Mária Gondová, 

Kamenica nad Cirochou 

Ilustračné foto: (a) 
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Pravda zvíťazí 

Chcem vyjadriť svoj názor k článkom v M ROSE: 

Tonko, pokiaľ bude M ROSA uverejňovať články, najmä fakty, založené na pravde, i keď sa mnohým 

katolíkom môžu zdať kritické, tak ver, že milostivá Nepoškvrnená Matka Božia bude vždy M ROSE 
nápomocná. 

Ladislav Schnierer, Handlová 

  

  

Je koniec časov 

Srdečne Vás pozdravujem, ako aj všetkých spolupracovníkov.  Modlím sa za sestru Agátku a za 

všetky omilostené deti, ako u nás na Slovensku, tak na celom svete, že nám sprostredkovávajú 
posolstvá, ktoré nám posiela nebo. Modlím sa aj za všetkých neprajníkov a ohováračov. 

Nebojte sa, pán Selecký! Vydržte! Nebeská Matička si svojich ochráni materinským plášťom. Len vydržať 

do konca! Ďakujem vám za všetko, čo pre nás robíte. Je to jediný časopis (i keď nemá cirkevné 

schválenie), ktorý môžem bez obáv čítať. 

Veď človek, keď sa dnes pozrie do výkladov PNS a vidí tam toľko špiny a nemravnosti, musí s odporom 

odvrátiť oči. Som už dosť stará (o tri roky budem mať 70 - ak mi Boh dá  sa ich dožiť), ale toľkú 

nemravnosť som nevidela ako v dnešnom čase. Kto z milosti Božej číta Sväté písmo a modlí sa, dostal 
duchovný zrak a pochopil, že je koniec časov. 

Je mi ľúto, že ľudia majú slabú vieru a neriadia sa Božou vôľou a posolstvami  Matky Božej, ale svojou 

vlastnou. My máme predsa konať podľa Božej vôle, tak ako to robila a robí Panna Mária. 

Vaša stála čitateľka 

Mária Kohútová, Bratislava 

  

 

  

Posolstvá sú výstrahou 

  

Volám sa Radoslav Maskal, som z Košíc a pravidelne čítam 

M Rosu. V posledných číslach som so záujmom sledoval dianie okolo kauzy Sečovce. Zaujímalo 

by ma, z akého dôvodu ste sa rozhodli odísť z rehole,  a či je možné sa do nej vrátiť. Viem,  aké 

stanovisko zaujal vladyka Milan voči tejto kauze, ale ja sa s ním nestotožňujem, lebo si myslím 

že obsah posolstiev nie je namierený proti Cirkvi, ale je výstrahou pre kňazov, aby zmenili 

spôsob svojho života. Aké sú vaše ďalšie plány v súvislosti s tým, že ste odišli z rehole a 
nemôžete učiť náboženstvo? Prajem vám veľa Božích milostí! 
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Srdečne Vás pozdravujem a prajem požehnaný deň. 

Prečo som odišla z rehole? 

Tak ako by sa mal každý veriaci človek snažiť plniť Božiu vôľu, aj ja 

som sa už vstupom do rehole zasvätila Bohu a mojou jedinou túžbou 

bolo a je žiť ako to odo mňa očakáva Všemohúci. Najdôležitejšie je 

milovať Boha a chcieť to, čo chce On. Každý z nás má svoje poslanie 

na tejto zemi. Ako vy, tak aj ja. V osobných posolstvách je mi niečo 

odhalené, ale nie všetko. Často tomu úplne nerozumiem, ale iste 

viem, že Boh je tajomstvom, a preto sa naším snažením nedá 

zachytiť. 

V reholi som bola spokojná, vyučovala som rada náboženstvo, 

venovala sa deťom. Teraz mi to chýba. Myslím na školu. Keby mi 

Panna Mária nepovedala jasne, čo odo mňa očakáva, som v reholi, 

ak by ma sami nevyhodili. V M Rose sa o tom písalo. Mária si žiada 

moju prítomnosť pri Brale. Mám ľuďom sprostredkúvať posolstvá a s 

nimi sa modliť za záchranu duší. Je toho viac, ale toto je podstata. 

Žiadala som predstavených o povolenie chodiť k Bralu. Odpoveď bola negatívna. Mária mi však dala 

najavo, že nemám brať ohľad na vonkajšok a mám plniť zverenú  úlohu. Povedala: „Ja ti dám svoje 

šaty, svoj závoj i svoje srdce.“ Je to samozrejme obrazne povedané, ale tieto slová boli pre mňa jasné. 

Ak NEBO hovorí, je to neporovnateľné s tým, čo hovoria ľudia. Pre mňa je toto smerodajné. Zasvätenie 
som nezrušila. Patrím Bohu  i všetkým tým, ku ktorým ma On posiela. 

Vrátiť by som sa mohla, ale prečo? Ak by si to žiadalo NEBO, tak o to požiadam. NEBO mi však ukazuje 

inú cestu kvôli dušiam, a ja po nej chcem kráčať, i keď som bláznom pre mnohých. Nevadí. Hlavne, že 
Boh má vo mne zaľúbenie. Moje plány sú, alebo skôr boli, ničím. Teraz nemám žiadne. Má ich Boh. 

Dúfam, že som Vám dostatočne objasnila tieto veci. Ak nie, a chcete sa ešte na niečo opýtať, pokojne to 

urobte. 

Nech Vás Všemohúci Boh požehnáva. 

sestra Agáta 
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Krátke správy / Rôzne 

Talianska vizionárka Mária Valtorta žila v rokoch 1897 až 1961. Patrí k najvýznamnejším omilosteným 

dušiam všetkých dôb. Posledných 28 rokov svojho života bola trvale upútaná na lôžko. Tu napísala 

10-zväzkové dielo o živote Ježiša Krista, ktorý jej dal vidieť  udalosti zo svojho života a života svojej 
Najsvätejšej Matky. 

P. Gabriel M. Roschini O. S. M., profesor a známy mariológ o nej napísal: „Žiadne iné mariánske dielo, 

ani súhrn tých, ktoré som  preštudoval, mi nebolo schopné dať o Márii, majstrovskom Božom 

diele, názor tak jasný, živý a úplný, žiarivý a fascinujúci, a súčasne tak prostý a vznešený.“ 

Vianočnú víziu Márie Valtorty prinášame v rubrike Vianoce 2004 
 

 

 Svätý Martin 

 Vážená redakcia, 

nakoľko sa blíži sviatok sv. Martina, dovolila som si Vám poslať báseň Svätý Martin. Keby sa 

Vám hodila, tak ju prosím, uverejnite. Náš kostol v Jasenove, kde bývam, je zasvätený sv. 

Martinovi, a na základe toho som túto báseň aj napísala. 

  

Svätý Martin, svätý náš, 

ty veľmi dobre srdce máš, 

cítiš s úbohým žobrákom. 

Tá tvoja krásna cnosť 

je v tej dobe pokladom. 

  

Mali by sme si 

z teba príklad brať 

a všade blížnym  pomáhať, 

bo na druhom svete 

také skutky budú 

splatené,budú nám 

hriechy odpustené. 

                    Terézia Regenová 

http://www.magnificat.sk/old/mrosa/1204/linka.htm

